

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា
សម្ភាសជាមួយ សួស ធី, អាយុ៥៣ឆ្នាំ ម្ចាស់ប្រវត្តិរូប K09089

មុខងារសម័យខ្មែរក្រហម: អ្នកកាន់បញ្ជីនៅស-២១
នៅភូមិព្រែកកែវ ឃុំកោះខែល ស្រុកស្អាង ខេត្តកណ្តាល
ថ្ងៃទី២០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០៤

សម្ភាសដោយ ដាន់ សុជា, ឡុង ដានី, អៀ រតនា
សំគាល់: សុជា=ដាន់ សុជា, ធី=សួស ធី

សរុប: ៣០ទំព័រ

សុជា: លោកព្រះខ្ញុំម៉ែស្នូរពូថ្ងៃនេះ ខ្ញុំចង់សួររឿងបន្ថែមចំនួនខ្លះ ដូចជាកាលខ្ញុំស្នូរពូកាលលើកមុនហ្នឹងវា
នៅខ្លះ ហើយខ្ញុំចង់សួរពីរឿងដែលបង្ហាញថា ខុច, ចាន់, ហ៊ី, ប៉ុន, ទុយ អីហ្នឹងឲ្យបានច្រើន
ជាងមុនព្រោះកាលមុនខ្ញុំស្នូរអត់សូរបានសន្តិភ័យទៅលើរឿងហ្នឹង ហើយនិងរឿងមួយទៀត
រឿងការចំរាញ់ដូចពូបានលើកនិយាយថា អ្នកយាមអ្នកធ្វើការនៅក្នុងស-២១ ហ្នឹង មួយចំនួន
ត្រូវបានគេចំរាញ់ ដកចេញ ឬក៏ចាប់ ហើយពូផ្ទាល់ហ្នឹងក៏ជាមុខសញ្ញាមួយនៃការដក ចំរាញ់
ចេញរបស់គេដែរ មិនអញ្ចឹងហើយ ព្រោះថាគេឲ្យក្មេងម្នាក់ម៉ែឲ្យធ្វើការពីមមលាំងម៉ែធ្វើការ
ជាមួយពូហ្នឹង ហើយខ្ញុំចង់សួរថា ខុចនៅទូលស្រែហ្នឹង ឋានៈគាត់ធំជាងគេហ្នឹងហើ គេហៅ
ប្រធានហ្នឹងហើ?

ធី: គាត់ប្រធានមន្ទីរស-២១ ហ្នឹងហ្នឹង ប៉ុន្តែកាលពីមុនគាណាតទេបើនិយាយពីប្រវត្តិមន្ទីរស-២១
កាលមុនវាសេនាធិការ កាលហ្នឹងគាហ្នឹងគាត់ជាប្រធានកងពល ដល់ប្រធានកងពលម៉ែក្រោយ
ម៉ែគាត់ថាមានរៀបចំធ្វើជាមន្ទីរ មុនដំបូងមិនដឹងមន្ទីរអីទេខ្ញុំមិនបានដឹងទេ ប៉ុន្តែដឹងថារបស់
សេនាធិការ ហើយពួកអ្នកដែលចាប់នៅស-២១ហ្នឹង ក៏អត់មានដាក់ស-២១ដែរ ដាក់តែ
សេនាធិការទេ បើយើងរកមន្ទីរស-២១យើងរកអត់ឃើញទេ ។

សុជា: មុនដំបូងហ្នឹងហើ?

ធី: អត់ទេឥឡូវហ្នឹងក៏ដោយបើយើងដាក់សេនាធិការទាំងអស់ ព្រោះអាណិតក្រោមការក្តោបក្តាប់
របស់សេនាធិការ មន្ទីរស-២១ហ្នឹង ។

សុជា: ចុះពេលខុចហ្នឹងម៉ែក្រប់ក្រងទៅទូលស្រែហ្នឹងនៅឆ្នាំណា?

ធី: ខ្ញុំមិនច្បាស់ដែរ ភ្លេចហើយបែបខ្លះ៧៦អីហ្នឹង អត់ច្បាស់ទេទាល់តែសួរខុចទៅបានដឹង អាណិត
យើងនិយាយស្មានៗ អត់ច្បាស់ណា ។

សុជា: ពេលដែលខុបម៉ៅគ្រប់គ្រងហ្នឹង បាន, ហ្នឹង អីមានហើយឬនៅ ឬក៏នៅពួកបាន, ប៉ុន, ហ្នឹងហ្នឹង ម៉ៅក្រោយខុបទេ?

ឆ: ខ្ញុំមិនបានដឹងច្បាស់តើម៉ៅពិណទេ ព្រោះខ្ញុំនៅខាងការពារណោះ ដូច្នោះគេខាងផ្នែកខុបហ្នឹងតើម៉ៅ ម៉ៅហ្នឹងកាលហ្នឹងតាណាតនៅហ្នឹងដែរទេ ដល់បន្តិចបានគេដកតាណាតហ្នឹងទៅ ហើយពួកគេយក កម្មវិធីតើម៉ៅធ្វើការហ្នឹងខ្ញុំអត់បានដឹងច្បាស់ទេ ព្រោះអីខាងគេណោះ ។

សុជា: តែគ្នាពូដែលធ្វើការជាមួយតាណាតមុនដំបូងហ្នឹងនៅទាំងអស់គ្នា ឬក៏មានការយកទៅណាទៅណា ខ្លះ?

ឆ: បើនិយាយបើយកយកចង់អស់ ចង់ពាក់កណ្តាលនោះ បើមើលក្នុងបញ្ជីរបស់សេនាធិការអស់ ច្រើនណាស់ អ្នកដែលម៉ៅពីក្នុងពល១២, អាណិតកាលមុននៅក្នុងពល១២ទាំងអស់តើ ប៉ុន្តែ ក្នុងពល១២វាចំណុះឲ្យសេនាធិការណា តែចាប់អស់ច្រើនណាស់ ។

សុជា: បាននេះត្រូវជាម៉េច ដែលថាមុខដំណែនគាត់ជាម៉េចបានហ្នឹង?

ឆ: បានហ្នឹងខ្ញុំដឹងវាមិនច្បាស់ទេ អាណិតវានៅក្នុងផ្នែកស្នូរចម្លើយ ។

សុជា: ចុះអ្នកដែលអតីតម៉ៅពីក្នុងពល១២ដែរ ឬក៏?

ឆ: អត់ទេ បាន មែនម៉ៅពីក្នុងពល១២ទេ ។

សុជា: ចុះម៉ៅពិណដែរ?

ឆ: មិនបានដឹងច្បាស់ដែរ ប៉ុន្តែវាម៉ៅជាមួយខុបហ្នឹង ។

សុជា: ចុះហ្នឹង?

ឆ: ហ្នឹងហ្នឹងបានម៉ៅពីក្នុងពល១២ ។

សុជា: ហ្នឹងហ្នឹងក្រែងមានពីរហេតុ?

ឆ: ហ្នឹងហ្នឹងមួយនៅនេះ អាណិតផ្សេង ។

សុជា: ហ្នឹងទេហេ?

ឆ: ហ្នឹងក៏ពីរ ហ្នឹងក៏ពីរដែរ ។

សុជា: ហ្នឹងមួយទៀតនៅណា?

ឆ: មួយទៀតនៅក្នុងពល១២ហ្នឹង អត់មានម៉ៅចូលធ្វើការហ្នឹងទេណា បើហ្នឹងក៏មានពីរដែរ ។

សុជា: ចុះហ្នឹងយើងត្រើយស្វានេះហេ?

ឆ: បាទ!

សុជា: តែគាត់ហ្នឹងខ្វាក់ភ្នែកមួយខាងអត់ទេ?

ឆ: វាមែនខ្វាក់ទេ វាសំលៀង វាត្រូវត្រាប ។

សុជា: ហ្នឹងហ្នឹងកាលនៅកងពល១២ នៅផ្នែកអីដែរ?

ឆ: ខាងកងពិសេស ។

សុជា: ប្រធានកងពិសេស?

ឆ: បាទ!

សុជា: អញ្ជឹងបានន័យថាហ្នឹង ហ្នឹងទៅកាន់ការនៅទួលស្មែងមុនខ្ញុំ អីក៏ក្រោយខ្ញុំ?

ឆ: បែបមុនហើយ ព្រោះកាលមុនគណៈតណ្ហា គណៈតកាត់ប្រធានកងពល ។

សុជា: តែដល់ពេលនេះគេបញ្ចូល ខ្ញុំទៅ ហ្នឹងហ្នឹងក៏នៅតែជាអនុប្រធាន ដដែល?

ឆ: តែកាលមុនដែលហ្នឹង អត់បានជាអនុប្រធានគណៈតណ្ហា គាត់ដូចថា គ្រាន់តែជាបញ្ជាការ វរៈដដែលទេ គ្រាន់តែជាព្រះគេឋានៈគេកងពល ឋានៈវរសេនាតូចខុសគ្នា ដូច្នោះកាលហ្នឹង គណៈតកាត់ប្រធានកងពល ។

សុជា: ចុះបើនៅខាងទួលស្មែងនោះ ហ្នឹងហ្នឹងអនុប្រធាន?

ឆ: បាទ! អនុប្រធាន ។

សុជា: តែអនុប្រធានហ្នឹងប៉ុន្មាននាក់?

ឆ: អត់ទេមានតែមួយទេ ហ្នឹង ហ្នឹង ។

សុជា: ចុះចាន់?

ឆ: អាណិតផ្នែកសួរចម្លើយ ។

សុជា: ប្រធានក្រុមសួរចម្លើយ អីក៏យ៉ាងម៉េច?

ឆ: គេមិនដឹងជាចាត់តាំងយ៉ាងម៉េច ព្រោះអាណិតផ្នែកក្នុងគេ យើងតូចតាចវាមិនអាចដឹងទេ អត់ដឹង ច្បាស់ទេ ។

សុជា: តែគ្រាន់តែថា ខ្ញុំ ហ្នឹងប្រធាន, ហ្នឹងអនុប្រធាន?

ឆ: បាទ! ហ៊ុយហ្នឹងសមាជិក ។

សុជា: ហ៊ុយ ណា? ហ៊ុម ហ៊ុយហ្នឹងហៅ?

ឆ: មែនទេ, ហ៊ុយ ស្រី អាណិតគេគណៈកម្មាធិការស-២១ ។

សុជា: កាលហ្នឹងគេចែកថា ហ៊ុយ ស្រីហ្នឹងគេខាងសេដ្ឋកិច្ច?

ឆ: បាទ! ខាងសេដ្ឋកិច្ច តែខាងសមាជិកខាងសេដ្ឋកិច្ចហើយ ។

សុជា: ចុះប៉ុន?

ឆ: អូហ្នឹង! អាណិតខ្ញុំមិនអាចដឹងផ្នែកក្នុងគេទេ ព្រោះជួនកាលផ្នែកក្នុងគេ គេអាចធំជាងណាតក៏មិនដឹង ព្រោះយើងមិនអាចស្មានទេ ព្រោះក្នុងការដឹកនាំយើងមិនបានដឹងទេ ។

សុជា: តែប៉ុន្មានភាគធំធេងការខាងអីកេ?

ឆ: សួរចម្លើយដូចគ្នា ។

សុជា: ទុយ ហ្នឹងក៏សួរចម្លើយដែរ?

ឆ: បាទ!

សុជា: អញ្ជឹងវាមានខុច មានចាន់ មាន ហ្នឹ, មានប៉ុន មានទុយ, ខុចជាអ្នកក្តាប់រួម?

ឆ: រួមទាំងអស់ ។

សុជា: ចុះហ្នឹ ភាគអនុប្រធានមែន តែភាគកាន់ខាងផ្នែក?

ឆ: កាន់ខាងការពារ, កងការពារ ។

សុជា: ចុះចាន់ ប៉ុន ហើយនិងទុយហ្នឹងផ្នែកខាងសួរចម្លើយ?

ឆ: សួរចម្លើយ ។

សុជា: ចុះបីនាក់ហ្នឹងណាគេធំជាងកេ?

ឆ: មិនដឹងទេ រឿងចាត់តាំងគេអត់ដឹងច្បាស់ រឿងតួនាទី ។

សុជា: ចុះពូខ្ញុំធ្លាប់សួរគេមួយឈ្មោះ ពូស្កាល់ទេឈ្មោះឈិន, ឆែម ឈិន នៅកណ្តាលស្ទឹងណា?

ឆ: មិនដឹងមួយណាទេ ។

សុជា: រឿងមាខុចភ្នំភាគហ្នឹង ដូចនៅខាងកងការពារដែរ ។

ឆ: ខ្ញុំចាំអត់អស់ព្រោះកងការពារវាច្រើន ១៧-១៨ក្រុម កាលមុន៣០០នាក់ ប៉ុន្តែដល់ក្រោយ ម៉ៅចាប់អី ដកអីអស់ហើយនៅសល់ប្រហែលជាង១០០ ទេ ទាល់តែគេអ្នកក្តាប់កងការពារបាន ដឹង ។

សុជា: សមាជិកគេមានតួនាទីធ្វើអីខ្លះ?

ឆ: អាណិតបើនិយាយរួមខាងសេដ្ឋកិច្ចហ្នឹង ដោះស្រាយ ។

សុជា: ចុះសមាជិកក្រៅពីហ្នឹ ហ្នឹងមានណាគេទៀត?

ឆ: អត់ទេមានតែបីនាក់ហ្នឹងទេ ចាត់តាំងវាមានតែបីទេ អត់ដែលចាត់តាំង ដូចក្នុងទ័ពក៏មានតែបី ដែរ ។

សុជា: ចុះដូចខុចហ្នឹង ភាគអ្នកគ្រប់គ្រងនៅហ្នឹងអញ្ជឹង ពូទស្សាហ៍ដូចគាត់ទេ?

ឆ: អត់ទេ ខ្ញុំនៅដាច់ដោយឡែកពីគ្នា ព្រោះគេណោះគេលាក់ការណ៍ គ្រាន់តែកងការពារយើងអត់ មានសិទ្ធិទៅសួរគេបានទេ មិនបាច់ដល់អ្នកសួរចម្លើយទេ អត់មានសិទ្ធិទេ ទៅស៊ីបាយក៏ក្រុម ដោយក្រុមដែរ អត់មានទៅហូបបាយក្រុមនេះទៅហូបជាមួយក្រុមនោះបានទេ ។

សុជា: ហើយពេលញាំបាយអីចឹង ពូមានបានឃើញភាគអីដែរ, ខុចអី?

ឆ៖ ពេលហូបបាយធ្លាប់ឃើញដែរ ព្រោះហូបរួមក្នុងរោងតែមួយ ។

សុដ៖ តើនៅក្នុងស-២១ ហ្នឹង ការរៀបចំគ្រប់គ្រងរបស់គេ ពូអាចដឹងខ្លះទេ ដូចជាគេមានកងការពារ កងសួរចម្លើយ ហើយនិងមានកងអីផ្សេងៗទៀតពូដឹងទេ?

ឆ៖ អត់ទេមានតែកងការពារហើយនិងកងសួរចម្លើយ ហើយនិងផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចស្រែ ។

សុដ៖ ខ្ញុំសួរខ្លះគេថាមានខាងកងចាប់ចង, អ្នកចាប់ចង ។

ឆ៖ អាណិតការពារហ្នឹង ។

សុដ៖ ការពារហ្នឹង?

ឆ៖ បាទ!

សុដ៖ ហើយចុះនិរសានោះ?

ឆ៖ និរសារក៏នៅក្នុងកងការពារ ពាក្យវាតែមួយ ។

សុដ៖ ចុះពូនៅខាងក្នុងក្រុមកងការពារ?

ឆ៖ បាទ! អាណិតពីមុនកងការពារហ្នឹងវានៅកងពល១២ ហើយយកតាមកងវិសេនាតូចៗ ម៉ៅ ដែលគេយកម៉ៅ គេដកម៉ៅ ។

សុដ៖ ហើយពូនៅក្នុងកងការពារហ្នឹងពូកាន់ខាងបញ្ជី?

ឆ៖ បាទ!

សុដ៖ ហើយបញ្ជីហ្នឹងវានៅក្នុងការគ្រប់គ្រងរបស់កងការពារដែរ?

ឆ៖ បាទ!

សុដ៖ អញ្ជឹងអ្នកគ្រប់គ្រងរបស់ពូគឺ?

ឆ៖ ហ្នឹង ។

សុដ៖ ហ្នឹងម៉ៅបានយើងឡើងម៉ៅ ខូចអញ្ចេះ?

ឆ៖ បាទ! ប៉ុន្តែកាលមុនមន្ទីរធំបំផុតនៅកន្លែងខូច, ខូចគេមានមន្ទីរគេមួយ ។

សុដ៖ ខូចហ្នឹងនៅម៉ូណា?

ឆ៖ មន្ទីរគេនៅជិតកន្លែងគេហ្នឹង ។

សុដ៖ អាណិតមន្ទីរអីគេ?

ឆ៖ មន្ទីរគេវាមាន យើងរាយការណ៍ទៅកន្លែងមន្ទីរគេ ។

សុដ៖ ឧបមាថាពូខាងអ្នកកាន់បញ្ជីអញ្ជឹងដល់ពេលរាយការណ៍ ពូរាយការណ៍ម៉ៅហ្នឹងនេះ ឬក៏រាយ ការណ៍ផ្ទាល់ម៉ៅ?

ឆ៖ អត់ទេ ទាល់តែម៉ៅហ្នឹង, ហ្នឹងស៊ីញ៉ូហើយបានយើងយកទៅមន្ទីរខូច ។

សុជា: យើងដូរហ្នឹងគឺអ្នកចាំតែបានស៊ីញ្ញើពីហ្នឹងនេះម៉ាយើង?

ឆ: យើងអត់មានស៊ីញ្ញើ យើងអត់ហ៊ានចេញទៅអញ្ជឹងដែរ ការងារអីក៏ដោយក៏ពីហ្នឹងគេសម្រេច ។

សុជា: ខាងកងការពារ ឧបមាថាកងការពារ និងកងចាប់ចង ឧបមាថាត្រូវទៅចាប់បណ្តាញកំពុងខាង
កងពលណាមួយម៉ាយើង តើហ្នឹងនេះបានទទួលបញ្ជាពីខាងណា តើកងចាប់ចងត្រូវទទួលបញ្ជាពី
ខាងណាម៉ាយើងមានសិទ្ធិទៅចាប់អ្នកក្រៅបញ្ចូល?

ឆ: អាជ្ញាធរនេះ រឿងការងារនេះវាខុសគ្នាទីខ្ញុំ តែខ្ញុំដឹងមិនច្បាស់ បើខ្ញុំនិយាយទៅក៏វាអត់បាន
ប្រយោជន៍ព្រោះអាណត្តិមិនដឹងជាហ្នឹង ប៉ុន្តែបើនិយាយពីការងារអីត្រូវទទួលបានពីខ្ញុំម៉ាយើងអស់ ។

សុជា: អញ្ជឹងចំណរពីខ្ញុំម៉ាយើងអស់?

ឆ: បើមិនចំណរពីខ្ញុំម៉ាយើង អត់មាននិយាយនរណាទាក់ទងបានទេ ។

សុជា: ចុះប៉ុន ឬក៏ទុយ, បានអីហ្នឹងមានសិទ្ធិម៉ាយើងបញ្ជាអ្នកកាន់បញ្ជី ឬក៏កងនិរសា កងចាប់ចងអីទេ?

ឆ: អត់ទេ ។

សុជា: អញ្ជឹងពូក្រទទួលបញ្ជាពីហ្នឹងនេះមួយ និងខ្ញុំនេះទេ?

ឆ: អត់ខ្ញុំខ្ញុំមិនដែលបានទទួលទេ ព្រោះយើងធ្វើអីវាត្រូវក្រោមការ ធ្វើអីក៏ដោយខ្ញុំបញ្ជាម៉ាយើង
ហ្នឹងអស់ ហ្នឹងបានចាត់ចែងរឿងការងារ ព្រោះអាជ្ញានេះវាការងារផ្សេងគ្នា ។

សុជា: ពួកតំបញ្ជីអញ្ជឹង អ្នកកាន់នៅហ្នឹងប៉ុន្មាននាក់?

ឆ: បើរឿងបញ្ជីអ្នកទោសតែខ្ញុំ ហើយនឹងក្មេងម្នាក់ហ្នឹង ។

សុជា: ក្មេងហ្នឹងទើបតែយកចូលក្រោយទេ?

ឆ: ទើបតែយកចូលក្រោយទេ ចុងក្រោយហើយ ។

សុជា: ឈ្មោះអីក្មេងហ្នឹង?

ឆ: ឡាន ។

សុជា: ម៉ាយើងខាងណា?

ឆ: ម៉ាយើងខាងខ្ញុំគេយកម៉ាយើង សុទ្ធតែកុមារតូចៗ យកម៉ាយើងជំនួសចង់អស់ហើយ ជំនួសខាងកង
ការពារ ។

សុជា: តូចៗ ហ្នឹងអាយុប៉ុន្មាន?

ឆ: ជាន់ដប់ឆ្នាំ ។

សុជា: អញ្ជឹងពូក្រចង់សួរតទៀត ពូអាចដឹងទេពីសិទ្ធិរបស់ស-២១ នេះ ដែលថាកាលពីមុនគេហៅថា
កុក របស់សេនាធិការអីអញ្ជឹង ហើយក្រោយម៉ាយើងមានការចាប់អ្នកទោសចូលទៅក្នុងហ្នឹងច្រើន

ណាស់ ហើយការចាប់ហ្នឹងបើពូជ្វាល់មានអ្នកនៅក្នុងមួយចំនួនក៏ត្រូវគេចាប់ដាក់ក្នុងហ្នឹងតែ មិនអញ្ចឹងហើ?

ឆ៖ បាទ!

សុដ៖ ហើយទៀតអាការចាប់ពីក្រៅទៅទៀត ពួកកងការពារ ឬក៏កងចាប់ចងហ្នឹងទៅចាប់ម៉ៅខ្លួនឯង អីក៏ ខ្មែរហរណ៍អញ្ចេះខ្មែរមាថា នៅក្នុងមន្ទីរកងពល៣១០ ឬ៧០៣ នៅក្រៅអញ្ចឹង ៧០៣ នេះគេមានខាងកងសន្តិសុខរបស់គេដែរ សម្រាប់ចាប់អ្នកទោសម៉ៅដាក់កន្លែងហ្នឹងហើយបាន យើងពីស-២១ នេះទៅយកពីកន្លែងមន្ទីរសន្តិសុខរបស់៧០៣ហ្នឹងតែម្តង ឬក៏កងការពារនេះទៅ ចាប់គ្រាន់តែទៅសុំការអនុញ្ញាតពី៧០៣?

ឆ៖ ទាល់តែគេណោះគេទៅចាប់ឲ្យ យើងគ្រាន់តែទៅទទួលគេទេ បើតាមខ្ញុំដឹងណា ឬនៃមិនដឹងពិត ប្រាកដទេ ឬនៃបើតាមខ្ញុំខ្ញុំដឹងវាមិនដែលណាគេយម៉ៅឲ្យទាំងអស់ទេ ។

សុដ៖ យើងគ្រាន់តែមានឡានចាំទទួលពីកងពលគេ?

ឆ៖ ហ្នឹងហើយយើងចាំដឹកយកម៉ៅកន្លែង ឬនៃអាណិតខ្ញុំវាមិនច្បាស់ទេណា តែខ្ញុំឃើញជាក់ស្តែង វាច្រើនអញ្ចឹង ។

សុដ៖ ហើយឡានដែលគេបម្រើការទៅចាប់អ្នកទោសអ្នកអីហ្នឹងឬនៃឡាន?

ឆ៖ អាណិតវាមានសំខាន់អីគ្រាន់ទៅចាប់ បើនិយាយរឿងទៅចាប់វាភិបណាស់ តែគេយកម៉ៅឲ្យ ដល់ៗ កន្លែងហ្នឹង ។

សុដ៖ មានឡានពីក្រៅម៉ៅចូលទទួលស្មែងហ្នឹងហ្នឹង?

ឆ៖ ហ្នឹងហើយ យកម៉ៅចូលកន្លែងគេនេះហ្នឹងហ្នឹង កន្លែងស-២១ហ្នឹងហ្នឹង ។

សុដ៖ ឡានហ្នឹងពូមានចំណាំឡានម៉ៅពីខាងណាទេ?

ឆ៖ ឡានវាច្រើនដែរ ខាងណាគេម៉ៅគេយកឡានរបស់គេម៉ៅ ។

សុដ៖ អញ្ចឹងពួកខាងកងការពាររបស់ស-២១មិនសូវចេញទៅចាប់ខ្លួនឯងទេ?

ឆ៖ មិនសូវទេច្រើនតែគេបញ្ជូនឲ្យ ។

សុដ៖ មិនសូវមានន័យថាមានដែរ?

ឆ៖ មានដែរ ឬនៃវាមានភិបណាស់ ។

សុដ៖ គេបញ្ជូនម៉ៅគេមានបញ្ជូនឈ្មោះអីប្រាប់ឲ្យខាងពូដឹងមុនអីទេ?

ឆ៖ អាណិតវាទៅខាង ទាល់តែគេប្រធានណោះ ទាល់តែខុចណោះប៉ុន្តែដឹង ការងារហ្នឹងយើងមិនដឹង ទេ វាសុទ្ធតែការងារលាក់ការណ៍របស់គេទាំងអស់ ។

សុដ៖ ចុះដល់ពេលគេបញ្ជូនអ្នកទោសម៉ៅ គួរទើបសុំពូជាអ្នកកាន់បញ្ជីធ្វើយ៉ាងម៉េចដែរ?

ឆ៖ ម៉ៅគ្រាន់តែកត់ឈ្មោះ ប្រវត្តិរូបហ្នឹងហើយ កត់លេខបន្ទប់លេខអីហើយ ការធានាខ្ញុំតែប៉ុណ្ណឹង ។

សុជា៖ ចុះបើគេត្រូវយកអ្នកទោសចេញវិញ?

ឆ៖ ចេញក៏គេឲ្យឈ្មោះម៉ៅ ឲ្យនេះម៉ៅ ខ្ញុំគ្រាន់តែយកចេញទៅតាមឈ្មោះហ្នឹង ។

សុជា៖ តែអ្នកម៉ៅទទួលម៉ៅអី ក្រុមអី?

ឆ៖ ក្រុមការពារ អាណាត់កងការពារទាំងអស់គេជាអ្នកសម្រេច ។

សុជា៖ ចុះអ្នកសួរ កងសួរចម្លើយ?

ឆ៖ អត់មាន ការធានាផ្សេង ។

សុជា៖ ចុះដល់ពេលយកអ្នកទោសចូលហើយ គេត្រូវយកអ្នកទោសទៅសួរចម្លើយ ឮអ្នកកាន់បញ្ជីហ្នឹង ត្រូវម៉ៅផ្ទៀងផ្ទាត់ដែរ អីក៏?

ឆ៖ អត់ទេ បើអ្នកទោសថ្មីគេម៉ៅផ្ទៀងផ្ទាត់តែមុនដំបូងទេ តែគេស្គាល់លេខបន្ទប់ហើយដល់ក្រោយ ម៉ៅគេម៉ៅធ្វើខ្លួនគេ គេមិនចាំបាច់យកម៉ៅទៀតទេ មុនដំបូងគេអត់ដឹង អ្នកទោសថ្មីគេម៉ៅ ផ្ទៀងផ្ទាត់លេខបន្ទប់តែមួយព្រឹក តែមួយភ្លែតហ្នឹង ទាល់តែល្ងាចគេម៉ៅដំណើរខ្លួនគេ ។

សុជា៖ គេម៉ៅយកអ្នកទោសទៅសួរចម្លើយប៉ុន្មានដងៗ អីគេក៏អត់ម៉ៅប្រាប់?

ឆ៖ គេលែងប្រាប់យើងហើយ ។

សុជា៖ ពិណាកេប្រធានអ្នកសួរចម្លើយហ្នឹង?

ឆ៖ មានណាគេ មានតែខូចហ្នឹង ។

សុជា៖ ខូចផ្ទាល់ហ្នឹង ខូចកាន់ប្រធានសួរចម្លើយផ្ទាល់ មែនប៉ុន ឬក៏ទុយអីអ្នកប្រធានទេហៅ?

ឆ៖ បើតាមមើលមានតែខូចទេ ប៉ុនខ្ញុំតាមមើល ព្រោះសេចក្តីសម្រេចអីរបស់ខូចទាំងអស់ គ្មានចេះ អត្តនាម័តធ្វើការទេ ។

សុជា៖ តែក្រែងលោកថា ការសួរចម្លើយសួរអី ខុសម៉ៅអ្នកទោសមានកម្រិតផ្សេងៗគ្នា អញ្ជឹងខុសម៉ៅ ថា ទុយ ឬក៏ចាន់អី ថា ធម្មតាអីចឹង ជាសមាជិកនៃក្រុមសួរចម្លើយអញ្ជឹង អញ្ជឹងអ្នកទោស ធម្មតាអីចឹង ទុយ, ចាន់នេះអាចសួរបាន តែខុសម៉ៅថា ត្រូវមានការគ្រប់គ្រងលើហ្នឹងទៀត លើទុយ លើចាន់ លើប៉ុនហ្នឹង ក្រែងលោកថា មានខូចហ្នឹងជាប្រធានហ្នឹង ឬក៏មានប៉ុននេះជា ប្រធាននៅក្នុងក្រុមសួរចម្លើយ?

ឆ៖ អត់ទេ ខូចហ្នឹង ។ តាមខ្ញុំដឹងការធានាអីក៏ដោយទាល់តែពីលើហ្នឹងម៉ៅ ប្រាប់តម្រង់បានពីក្រោម ហ៊ាន ។

សុជា៖ ខុសម៉ៅ ឥឡូវចាត់នរណាឲ្យទៅសួរចម្លើយ ខុសម៉ៅ ចាន់, ទុយ អីហ្នឹងទៅសួរទាំងបីនាក់ ឬ ក៏ទៅសួរម្នាក់ៗ ?

ឆ: អាណិតវាសុទ្ធតែម្នាក់ៗ រៀងៗ ខ្លួនទាំងអស់ហ្នឹង តាមមើល ។

សុជា: អញ្ជឹងអ្នកណាចាត់ឲ្យពួកហ្នឹងអ្នកធ្វើការ អ្នកណាជាអ្នកចាត់តាំង?

ឆ: ដូចមានតែខុបហ្នឹង ។

សុជា: អញ្ជឹងវាហាក់ដូចខុសពីក្រុមរបស់ពូ ពូថា ពូមិនដែលបានទទួលបញ្ជាផ្ទាល់ពីខុបម៉ែទេ ពូថាត្រូវ ឆ្លងកាត់ហ្នឹង, ហ្នឹងហ្នឹងអ្នកទទួលពីខុបម៉ែចំណុះបានម៉ែបែងចែកការងារឲ្យធ្វើនៅខាងក្រោមនេះ អញ្ជឹងក្រុមសួរចម្លើយហ្នឹងនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងផ្ទាល់របស់ ខុប?

ឆ: ខុប តែហ្នឹង នេះក៏អត់មានសិទ្ធិទៅហៅអ្នកសួរចម្លើយអីដែរ ព្រោះអាណិតវាត្រូវផ្សេងគ្នា ។

សុជា: គាត់ត្រូវចាប់ចេញចាប់ចូលអី មើលការខុសត្រូវអីនៅក្នុងហ្នឹង?

ឆ: មើលការខុសត្រូវអង្គភាពហ្នឹងទាំងអស់ ។

សុជា: ហើយចង់បានចម្លើយមិនចម្លើយអីអាណិតខាងក្រុមប៉ុន, ចាន់, ទុយនេះ ។ ហើយចំណែកខាង ក្រុមរបស់ហ៊ុយ, ហ៊ុយ ស្រែ នេះគ្រាន់តែត្រូវចម្លើយយកបាយយកទឹកហូប បន្ថែមអីផ្គត់ផ្គង់ អ្នកធ្វើការនៅក្នុងស-២១ហ្នឹង ។ អញ្ជឹង ប៉ុន, ទុយ អីពូជីវិតត្រូវរបស់គាត់អត់សូវច្បាស់ដែរ ពូណា?

ឆ: អត់ទេ ។

សុជា: ដល់ថ្នាក់ណាថ្នាក់ណា?

ឆ: ព្រោះអាណិតយើងមិនអាចក្តាប់បាន ព្រោះគេសុទ្ធតែថ្នាក់កាលណោះគេខ្ពស់ជាងយាយណា ពួក ការពារវាមានអី ។

សុជា: តែត្រូវទី បើយើងនិយាយថា មិនអាចបញ្ជាគ្នាទៅវិញទៅម៉ែ មានតែខុបមួយទេណាក្នុងហ្នឹង ហ្នឹង នេះក៏មិនអាចម៉ែបញ្ជា ប៉ុន, ចាន់, អី ទុយ ឲ្យធ្វើដែរ, តែបើយើងនិយាយពីថ្នាក់នៅក្នុង ស-២១ហ្នឹង ប៉ុន, ចាន់, ឬក៏ទុយនេះមានថ្នាក់ខ្ពស់ៗជាងពួកពូ?

ឆ: បាទ!

សុជា: គេហៅថា ថ្នាក់ដឹកនាំ?

ឆ: ពួកគេថ្នាក់ដឹកនាំហើយបើនិយាយទៅ គេថ្នាក់សួរចម្លើយគេសុទ្ធតែខ្ពស់ទាំងអស់ ខ្ពស់ជាងការ ពារ យើងការពារគ្រាន់តែយុទ្ធសាស្ត្រទេ គ្រាន់តែការពារវាមិនអាចរើសយកសមត្ថភាពអី ព្រោះបើត្រូវទីក្នុងសួរចម្លើយបើនិយាយរួម គឺច្រើនបក្សជន យើងមិនមែនត្រឹមសម្ព័ន្ធអី ។

សុជា: ពួកហ្នឹងបានត្រឹមសម្ព័ន្ធទេ?

ឆ: បាទ!

សុជា: មានពីណាផ្សេងទៀតនៅក្នុងក្រុមសួរចម្លើយដែរ?

ឆ៖ ព្រោះក្រុមស្រីចម្លើយកាលហ្នឹងខ្ញុំវាមិនដឹងទេ ព្រោះការងារកាលហ្នឹងខ្ញុំមិននិយាយកុហកទេ ធ្វើតែការងារខ្លួនឯងធ្វើមិនអស់ដង ហើយគេអត់ឲ្យខ្ញុំទៅណាទេ នៅតែក្នុងហ្នឹងប្រចាំការជាប់រហូតអត់មានទៅណា ហើយការងារយើងហ្នឹងការងារគ្រោះថ្នាក់ បើយើងប្រហេស តែប្រឡំ ចុះអ្នកដែលប្រឡំអីហ្នឹងសុទ្ធតែគ្រោះថ្នាក់ហើយ ប្រយត្តតែការងារយើង ។

សុជា៖ ចុះពូអាចបញ្ជាក់បានពីរឿងការដក ការចម្រេញ អ្នកធ្វើការចាស់ៗ ដែលម៉ៅពីកំឡុងពេល១២ហ្នឹង ត្រូវបានគេដកចេញទៅពេលក្រោយម៉ៅទៀតណា អាណិតវាដោយសារមូលហេតុអីពូបានដឹងទេ?

ឆ៖ ខ្ញុំវាមិនបានដឹងច្បាស់លាស់ទេ ព្រោះអាណិតវាពិបាកណាស់ ព្រោះអានេះវាផ្សេងគ្នា អានេះបើតាមពិតទៅ ឧបមាថា អ្នកទោសរត់រួចត្រូវចាប់យុទ្ធជនការពារនៅហ្នឹងហើយ ហើយដល់ពេលវែក្លាយទៅចេះតែឆ្លើយ ឆ្លើយទៅចេះតែចាប់ អានេះថាពិបាករឿងនេះ វារកយុត្តិធម៌អត់ឃើញ ហើយដល់នេះចេះតែចាប់អញ្ជឹងពិបាកណាស់ អានេះខ្ញុំនិយាយមែនចេះតែនិយាយទេ និយាយទៅតាមការដែលខ្ញុំដឹង ។

សុជា៖ អញ្ជឹងពូនិយាយម៉ៅដល់ករណីនេះ ចាប់ដោយសារយើងធ្វើការ កំហុសនៃការធ្វើការងារ?

ឆ៖ បាទ!

សុជា៖ ចុះមានអាការចាប់ដែលមានបញ្ហាពីថ្នាក់លើម៉ៅ ឧទាហរណ៍ដូចថា គេដឹងថា កំឡុងពេល១២ហ្នឹង មានគេចាប់តាណាតចាប់អីទៅណា ហើយក្រោយម៉ៅគេដឹងថាពួកពូហ្នឹងជាអតីតកំឡុងពេល១២ ដែរ គេត្រូវបោសសម្អាតទាំងអស់ អញ្ជឹងអាការចាប់ហ្នឹងគេមានបញ្ហាពីលើម៉ៅ ពីខាងសេនាធិការ ពីខាងមជ្ឈមម៉ៅឲ្យចាប់ តើមានព្រឹត្តិការណ៍ហ្នឹងកើតមានឡើងនៅក្នុងកន្លែងពូទេ?

ឆ៖ អានេះខ្ញុំដឹងវាមិនច្បាស់ទេណា បើតាមមើលមាន មែនអត់ទេ ព្រោះខ្ញុំឃើញវៈសេនាតូច វៈសេនាធំអីគេចាប់ពីកំឡុងពេល១២ម៉ៅណា គេចង់បោសសម្អាតយើងទៀត ដល់យើងធ្វើនេះ គេចេះតែរកលេសហើយ អញ្ជឹងគេចាប់ ។

សុជា៖ ចុះអ្នកនៅក្នុងមន្ទីរស-២១ ហ្នឹងពូមានចាំឈ្មោះទេ អ្នកណាខ្លះដែលត្រូវគេចាប់ដោយសារកំហុស ការធ្វើការមិនល្អអី ឬក៏គេចាប់ដោយសារជាប់ពាក់ព័ន្ធនៃក្បួនអីលើម៉ៅទេ?

ឆ៖ អានេះចាំមិនអស់ទេ ទាល់តែមើលបញ្ជី ។

សុជា៖ ចុះពូមានចាំម្នាក់ពីរនាក់អី?

ឆ៖ ខ្ញុំអាជឿនចាប់ហ្នឹង ខ្ញុំឃើញតែគេចាប់ វាមិនដឹងរឿងពិតប្រាកដរឿងអីៗទេ តែគេចាប់គេអត់ឲ្យយើងដឹងប៉ុន្មានទេ ព្រោះគេចាប់ហ្នឹងមានតែអ្នកស្រីចម្លើយទេមានសិទ្ធិទៅយក ហើយចាប់បាន

ដូចជានៅក្នុងមន្ទីរស-២១ ហ្នឹង គេចាប់ហើយគេគ្រាន់តែប្រាប់ឈ្មោះឲ្យយើងទេ ដល់ការងារ
គេអ្នកសួរចម្លើយគេមានសិទ្ធិទេ ។

សុជា: ចុះអាយើងចុះបញ្ជីហ្នឹងមានប្រាប់ពីមូលហេតុទេ ចាប់ម៉ៅដោយសារមូលហេតុអ្វីៗ មានដែល
សរសេរក្នុងក្បាលបញ្ជីទេ?

ឆ៖ អត់ទេ គ្រាន់តែសរសេរតែឈ្មោះ សរសេរនេះហ្នឹង រឿងសួរមូលហេតុយើងអត់មានសិទ្ធិទេ
អ្នកទោសណាក៏ដោយ អត់មានមូលហេតុចាប់ស្អីៗ អត់ទេ ព្រោះអាណិតវាខុសការងារ តែយើង
ដឹងរឿងអាណិត អាណិតវាហួសការងារយើងទៀតហើយ ការងារយើងមែនអ្នកសួរចម្លើយ
អត់មានសិទ្ធិសួរអីរឿងចាប់ខុសម៉ៅពីអីអត់ទេ ។

សុជា: ចុះពួកអ្នកធ្វើការជាមួយពួកប៉ុន្មាននាក់នៅក្នុងកុកទូលស្ទែងហ្នឹងត្រូវគេចាប់?

ឆ៖ ខ្ញុំមិនអាចដឹងទេ តែបើច្បាស់ច្រើន ព្រោះខ្ញុំដឹងតាំងពីប្រធាន កាលមុនប្រធានវរសេនាភូត
មានតាប៉ូច, តាហ្នឹង ។

សុជា: អត់ទេ អ្នកម៉ៅនៅហ្នឹងណា, ស-២១?

ឆ៖ កាលនោះគាត់ក្តាប់នៅហ្នឹងដែរ ។

សុជា: គេចាប់ដោយសារមូលហេតុអ្វីពួកគាត់ហ្នឹង?

ឆ៖ កាលណោះវារួចអ្នកទោសអស់ម្នាក់ពីរនាក់ដែរ ដល់ទៅគេចាប់ទៅ ដល់នេះវាទាក់ទងដល់កង
ហា, ដល់មេក្រុមដល់អីទៀត ។

សុជា: ហើយពួកអ្នកទាក់ទងហ្នឹងគេធ្វើម៉េច?

ឆ៖ ទាក់ទងអី មែនទាក់ទងទេ គេចាប់ណា គេចាប់បន្តអញ្ជឹងណា ។

សុជា: ហ្នឹងហើយអ្នកដែលទាក់ទងហ្នឹងគេចាប់បន្តចូលហ្នឹងទៀត ឬក៏គេគ្រាន់តែយកទៅរៀន
យោបាយ?

ឆ៖ អត់ទេចាប់បន្តទៀត ។

សុជា: ដាក់ណាដែរ?

ឆ៖ ដាក់ហ្នឹងដដែល ។

សុជា: ដាក់រហូតដល់ពេល ឬក៏គេដាក់បណ្តោះអាសន្នហើយគេយកទៅដាក់កន្លែងផ្សេងវិញ?

ឆ៖ អត់ទេ តែនេះហើយអត់មានរស់ទេ ។

សុជា: ដុតហើយ?

ឆ៖ ដុតហើយ ខ្ញុំឃើញឲ្យតែហ្នឹងហើយ ដុតហើយ ឲ្យតែចាប់ហ្នឹង ។

សុជា: ក្នុងក្រុមពូជអ្វីហ្នឹង ខ្ញុំបាទ មានអ្នកបងប្អូនពាក់ព័ន្ធនឹងរបបលន់ លេ ទៅតំបន់ខ្មែរជំនាន់ សង្គ្រាម៥ឆ្នាំហ្នឹងអីណា ឬក៏មានបងប្អូនធ្វើការធ្វើអី តើមានគេដក ឬក៏បោសសម្អាតដោយ សារបញ្ហាហ្នឹងទេ?

ឆី: អាណិតគេដក ព្រោះកន្លែងខ្ញុំហ្នឹង ដែលខ្ញុំម៉ៅហ្នឹងវាមិនបានទៅទាក់ទងអីដឹងប្រវត្តិរូបច្រើន ដូច ខ្ញុំវាមានពាក់ព័ន្ធរហូត តាំងពីនៅធ្វើសង្គ្រាមណោះ ព្រោះគួរឱ្យអត់មានបានស្តីសុខ ព្រោះគេ ដឹងប្រវត្តិរូបខ្ញុំវាមិនល្អ បងប្អូន១៧ ហើយចូលធ្វើទារុណកម្មប្រធានកំណោះ ហើយខ្ញុំមានបាន គួរឱ្យអីសោះ ព្រោះខ្ញុំចូលធ្វើសម្ព័ន្ធហ្នឹងយូរដែរហើយ អាណិតគេអត់ទាន់មានគោលការណ៍ ចំរាញ់ ដល់គេមានគោលការណ៍ចំរាញ់យើងនៅត្រង់ហ្នឹងរហូត ។

សុជា: ចុះអត់មានផលអីប៉ះពាល់គេហៅពូទៅរៀន ទៅធ្វើទារុណកម្ម សួរនាំហេតុអីបាន?

ឆី: អាណិតគេគ្រាន់តែអត់យើងមានគួរឱ្យ គ្រាន់តែគេយកយើងម៉ៅប្រើ ។

សុជា: ចុះអ្នកផ្សេងទៀតក្រៅពីពូ បើសិនជាជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងរឿងរ៉ាវអញ្ចឹងដែរ តើគេធ្វើម៉េច?

ឆី: អាណិតក៏គេដកគួរឱ្យ អត់មានគួរឱ្យ គ្រាន់តែសម្រាប់ប្រើ ។

សុជា: គេអត់ចាប់ទេ?

ឆី: អត់ទេ ដូចជា លុះត្រាតែយើង ជួនណារឿងចាប់យើងវាមិនទៀងទេ ដឹងវាមិនច្បាស់ទេ តែ បើតាមចាប់ច្រើនតែចាប់តាមខ្សែ ហើយនិងការធ្វើកំហុស ។

សុជា: អញ្ចឹងបានន័យថា ការចាប់យកទៅសម្រាប់ដោយសារជាប់និរន្តរភាពពីសង្គមចាស់ ដូចមានបងប្អូន ធ្វើទារុណកម្ម នៅតំបន់១៧មេសា ហាក់ដូចជាចាប់យកទៅសម្រាប់អត់មានទេ មានតែរឿងចាប់ តាមខ្សែក្បត់ ហើយនិងការធ្វើការងារខុស ចុះពីរឿងនេះវិញពូ រឿងដូចយើងធ្លាប់បួសរៀន ធ្លាប់អី ខាងសាសនាខាងអីវិញ ខ្ញុំបាទ មុនធ្វើការអញ្ជើញធ្លាប់បួសរៀនដល់ក្រុមសង្ឃរាជ រៀនថ្នាក់សាលាបាលី រៀនអីចឹងណា ហើយដល់ក្រោយម៉ៅពូយប់ម៉ៅធ្វើការអីចឹង ហើយបើ កាលណាគេដឹងថាពូធ្លាប់ធ្វើការអញ្ជើញ គេមានសួរនាំ ឬក៏បំពាក់បំប៉ននយោបាយយើងទេ?

ឆី: អាណិតបើតាមខ្ញុំដឹងវាក្នុងអង្គភាពវាមិនទាន់បានដឹងជ្រៅជ្រះទេ វាមិនដឹងប្រវត្តិរូបណាបួសណា អីច្រើនទេ អាណិតវាស៊ីស្រលើគេអ្នកសរសេរប្រវត្តិរូប ហើយនិងមេគង្គក្តាប់ប្រវត្តិរូបហ្នឹង គេអ្នកចាត់ចែង យើងអត់ដឹង ហើយបើខ្ញុំដូចជាអង្គភាពនៅហ្នឹង ខ្ញុំអត់មានដឹងប្រវត្តិរូបណាណី អីទាំងអស់អត់ដឹងទេ ។

សុជា: ចុះមានដែលគេទស្សនាហ៍ម៉ៅធ្វើប្រវត្តិរូបពូអីដែរ?

ឆី: ខ្ញុំដូចមួយឆ្នាំវាពូធ្វើម្តង ។

សុជា: អ្នកណាអ្នកធ្វើពូ?

ឆ: យើងធ្វើខ្លួនយើងឲ្យគេ ។

សុជា: ចុះដូចស្វ័យទិគ្រឿងអី ដីវិទ្យាស្វ័យអី?

ឆ: អាណិតគេឲ្យប្រជុំ ម៉ាអាទិត្យប្រជុំម្តង ។

សុជា: ហើយមានអ្នកចាប់យកទៅដោយសារតែមូលហេតុដែលការប្រជុំទិគ្រឿងក្លាមី រិះគន់ក្លាមីទៅវិញទៅមក?

ឆ: វាមានមែនអត់ទេ ប៉ុន្តែយើងមិនអាចដឹងច្បាស់ យើងថាចាប់ក៏មិនច្បាស់ ព្រោះអាណិតជួនកាលការងារគេផ្សេងៗ ដល់ថ្នាក់គេអ្នកបញ្ជាបានដឹង ។

សុជា: នៅក្នុងកន្លែងពូហ្គីនចាប់ដែលរឿងថា ចាប់យកទៅសម្លាប់រឿងពាក់ព័ន្ធនឹងរឿងជនជាតិអីមានទេ? ជនជាតិវៀតណាម, ចិន, បាម កម្ពុជាក្រោមអី?

ឆ: អ្នកធ្វើការនៅក្នុងស-២១ ហ្នឹងហើ?

សុជា: ហ្នឹងហើយ ។

ឆ: វាមិនដឹង អត់ដឹងច្បាស់អ្នកណាពាក់ព័ន្ធរឿងហ្នឹង ។

សុជា: ចុះបើអ្នកទោសដែលចាប់ម៉ៅពីក្រៅវិញពូហ្នឹងទេ?

ឆ: អាណិតយើងអត់ដឹង ព្រោះប្រវត្តិរូបយើងសរសេរដឹងតែនេះ ការងារគេអ្នកសួរចម្លើយ ការងារទាល់តែអ្នកសួរបានដឹង បានដឹងច្បាស់ អ្នកទោសនេះម៉េច អ្នកទោសនោះម៉េចបានដឹងច្បាស់ ។

សុជា: ចុះពេលយើងសរសេរព្រឹត្តិអត់មានដាក់ថាយកម៉ៅពីណាអីចឹង?

ឆ: ដាក់សរសេរជនជាតិ ប៉ុន្តែយើងអត់មានទៅសួរថា អ្នកឯងខុសអីៗ ស្តី យើងគ្រាន់តែសួរថា ជនជាតិ បើថាខ្មែរដាក់ខ្មែរ ជនជាតិវៀតណាមដាក់វៀតណាម, បាមដាក់បាម ។

Side B

សុជា: នៅក្នុងរបបខ្មែរក្រហមការចាប់មនុស្សយកទៅសម្លាប់ គេដឹងម៉ៅគឺថា មានការបញ្ជាពីថ្នាក់លើម៉ៅឲ្យចាប់ ទីពីរទៀតដូចថាការចាប់អ្នកធ្វើការនៅក្នុងអង្គភាពស-២១ ហ្នឹងមិនចាំបាច់មានការសម្រេចពីថ្នាក់លើម៉ៅ ថ្នាក់មជ្ឈមថ្នាក់អីម៉ៅទេ គ្រឹមខ្ទប់ ឬក៏ហ្ន៎ បានអីហ្នឹងអាចមានសិទ្ធិចាប់អ្នកធ្វើការនៅក្នុងហ្នឹងបាន មួយទៀតគឺថាចាប់ដោយសារយើងធ្វើការជាមួយគ្នាហ្នឹង អ្នកធ្វើការហ្នឹងនិយាយបង្កាច់បង្កាច់ទៅ រាយការណ៍ទៅលើទៅហើយខាងលើហ្នឹងម៉ៅចាប់ តើនៅក្នុងអង្គភាពរបស់ពូហ្នឹងមានរឿងរ៉ាវបែបហ្នឹងកើតឡើងទេ?

ឆ៖ អាជ្ញាធរចាប់នេះខ្ញុំមិនបានដឹងច្បាស់ រឿងអាបង្កូចគ្នា រាយការណ៍ទៅខាងលើដើម្បីឲ្យខាងលើ ចាប់ ខ្ញុំក៏អត់ដឹង ព្រោះអាការចាប់នេះទាល់តែសម្រេចពីខុចបានចាប់បាន បើថានេះខ្ញុំមិនដឹង ទេ ។

សុដ៖ ចុះពួកគេចាប់អ្នកនៅក្នុងអង្គភាពហ្នឹងត្រឹមត្រូវអ្នកសម្រេច ឬក៏ខុចទៅសុំយោបល់ពីមជ្ឈម?

ឆ៖ អត់ដឹងដែរ ប៉ុន្តែស្តីចារម៉ោស្ត្រតែខុចហើយ ។

សុដ៖ ឲ្យចាប់អ្នកណាមួយដែលធ្វើខុសធ្វើអីហ្នឹង អាណិតខុចហ្នឹងមានចាប់ហ្នឹង?

ឆ៖ មិនដឹង អាណិតវាមានតែខុចហ្នឹងសិទ្ធិឲ្យទៅកងសម្រាប់ចាប់ចង់ហ្នឹង ។

សុដ៖ ចុះហ្នឹង អីមានសិទ្ធិចាប់ទេ? ប៉ុន្តែអី?

ឆ៖ ហ្នឹងតាមខ្ញុំដឹង ហេ! វាមិនដឹងច្បាស់ ប៉ុន្តែបើនិយាយសិទ្ធិអញ្ចឹង ព្រោះជីវិតមនុស្សណាវាមែន ធម្មតាទេ ទាល់តែគេអ្នក ប៉ុន្តែខ្ញុំមិនដឹងច្បាស់ទេ មិនដឹងជាហ្នឹង មានសិទ្ធិ ឬក៏ប៉ុន្តែមានសិទ្ធិអីចាប់ អីខ្ញុំមិនដឹងទេ ប៉ុន្តែព្រោះខ្ញុំមើលរាល់ថ្ងៃ គ្រាន់តែហ្នឹង ពួកស្ត្រីតែខុចហ្នឹងតែទៅហៅម៉ោម្តងៗ ខ្លាច ។

សុដ៖ ពេលដែលពួកមើលឃើញសកម្មភាពកាលនៅក្នុងស-២១ ហ្នឹងហេ?

ឆ៖ បាទ! គ្រាន់តែពួកគេហៅមានការអីត្រូវទុក ត្រូវប្រញាប់ទៅដែរ មែនដូចយើងមានគូនាទី ស្មើសមាជិកគេហើយយើងចេញបានទេ តែព្រោះអានេះមនុស្សយើងម្នាក់ៗខ្លាចរឿងជីវិត ហ្នឹងហ្នឹង ព្រោះវាចាប់ដូចនាយណាស់ បានខ្ញុំពិបាកណាស់រឿង ហើយខ្ញុំហ្នឹងគ្រាន់តែឃើញមុខ ខ្ញុំមិនហ៊ានមើលមុខផង និយាយត្រង់ ។

សុដ៖ ខ្លាចគ្នាពីដំណាក់ៗ ហ្នឹងខ្លាចហ្នឹង?

ឆ៖ ខ្លាចហ្នឹង ។

សុដ៖ ចុះប៉ុន្តែ អំណាចរបស់ប៉ុន្តែហ្នឹងយ៉ាងម៉េចដែរនៅក្នុងស-២១ ?

ឆ៖ អត់ទេអាណិតផ្នែកស្នូរចម្លើយគេផ្សេង គេនៅដូចក្រៅនោះ ខ្ញុំនៅក្នុងកុកនេះ ។

សុដ៖ ចុះពួកពេលដែលគេចាប់អ្នកដែលនៅក្នុងស-២១ ហ្នឹងពួកមានដែលឃើញមានចំណារឬក៏មានសំបុត្រ ស្នាមអីយកទៅ ពេលចាប់ហ្នឹងមានកាន់សំបុត្រកាន់អីយកទៅដែរអត់?

ឆ៖ យកឲ្យណាគេ?

សុដ៖ ឲ្យអ្នកដែលត្រូវចាប់ខ្លួនយកទៅដាក់កុក ។

ឆ៖ ខ្ញុំអត់បានដឹងអាជ្ញាធរចំណារចារហ្នឹង ដឹងតែគេចាប់ពីក្រៅម៉ោយកម៉ោយចូលហ្នឹងហ្នឹង ។

សុដ៖ ប៉ុន្តែអ្នកដែលធ្វើការនៅក្នុងស-២១ ហ្នឹង មិនមានគេចាប់ដែរ ចុះអ្នកដែលត្រូវគេចាប់ហ្នឹងមាន គេចារ ឬយ៉ាងម៉េចដែរមុននឹងគេចាប់យកទៅ?

ឆ៖ ខ្ញុំអត់បានដឹងច្បាស់ ព្រោះអាណិតការងារគេផ្សេងពីយើងនោះ មិនដឹងជាគេចាប់ហ្នឹងគេចារឲ្យ ក៏មិនដឹង ។

សុជា៖ ជំនាន់នោះពូពោលដែលចាប់មនុស្សអី ចាប់អ្នកដែលធ្វើខុសម្តងៗ កាលហ្នឹងពូមានដឹងថាគេចាប់ តាមរបៀបណា ដូចជាមានពីថ្នាក់លើម៉ៅគេចាប់ ឬក៏អ្នកនៅក្នុងកន្លែងហ្នឹងគេមានសិទ្ធិសម្រេច ចាប់ហ្នឹង ឬយ៉ាងម៉េច?

ឆ៖ អាកន្លែងហ្នឹងខ្ញុំអត់បានដឹងច្បាស់ដែរ មិនដឹងជាគេដឹងថាគេចង់ចាប់មនុស្សហ្នឹង គេរាយការណ៍ ទៅលើ ហើយលើសម្រេចឲ្យម៉ៅក៏មិនដឹង អីក៏គេសម្រេចខ្លួនគេក៏មិនដឹង មិនដឹងពិតប្រាកដទេ អាណិត ។

សុជា៖ ចុះអ្នកធ្វើការជាមួយគ្នាដូចជាពូនៅកន្លែងកាប់ឆ្នើ ឬក៏នៅក្នុងកងការពារហ្នឹង អ្នកដែលធ្វើការជា មួយគ្នាហ្នឹងដូចជាពេលដែលយើងធ្វើការទៅឃើញអ្នកផ្សេងមានកំហុសអីចឹងគេមានរាយការណ៍ ឡើងទៅលើឲ្យម៉ៅចាប់អ្នកដែលខុសហ្នឹងដែរឬក៏អត់?

ឆ៖ អាណិតខ្ញុំអត់បានដឹងដែរ ព្រោះអាណិតដូចជានៅក្នុងកងការពារអញ្ជឹងគេមានមេក្រុមគេនៅខាង ក្រៅនោះទេ ខ្ញុំនៅតែខាងក្នុងអត់សូវក្តាប់បានអារឿងអញ្ជឹងៗ ។

សុជា៖ ចុះពូកាលជំនាន់ហ្នឹងពូដែលពួកវាវិសេ.អ៊ី.អា កា-ហ្សេ-បេ ឬក៏យ៉ាងម៉េចៗ ដែរគេត្រូវចាប់ ណាពូ?

ឆ៖ អានេះទាល់តែខាងសួរចម្លើយបានគេដឹងច្បាស់ ខ្ញុំអ្នកទោសម៉ៅដឹងតែកត់ហ្នឹងចេញចូលហើយ យើងហួសតួនាទីក៏យើងអត់ហ៊ានធ្វើដែរ ។

សុជា៖ ហើយពូពោលដែលពួកកាប់ឆ្នើកត់អីហ្នឹងអ្នកទោសហ្នឹងប្រភេទអ្នកទោសហ្នឹងយ៉ាងម៉េច អ្នកទោស ហ្នឹងខុសយ៉ាងម៉េចត្រូវចាប់ពីកន្លែងណា ចាប់ថ្ងៃណា កាត់ហ្នឹងខុសយ៉ាងម៉េចចូលសេ.អ៊ី.អា ក្បត់យ៉ាងម៉េចៗមានសរសេរដាក់ទេ?

ឆ៖ អត់ទេក្នុងហ្នឹងអត់មាន ប្រវត្តិរូបអត់មានសរសេរអីអ្នកទោសហ្នឹងខុសអី ឬក៏សេ.អ៊ី.អា ឬក៏ជា កា-ហ្សេ-បេ អីអត់មានទេ សរសេរហ្នឹងគ្រាន់តែដាក់ឈ្មោះ អាយុ ជាតិ និងសញ្ជាតិ ហើយ របបរកស៊ី ឪពុកម្តាយ ហើយមានកូនប៉ុន្មាននាក់ ចាប់ថ្ងៃប៉ុន្មាន ហើយចាប់យកម៉ៅ ពីណា ដូចជាម៉ៅពីភូមិភាគណាតែប៉ុណ្ណឹងទេ ព្រោះអាការងារផ្ទៃក្នុងគេអត់ឲ្យយើងដឹងទេ ។

សុជា៖ ចុះដូចជារបៀបពួកកាប់ឆ្នើហ្នឹងយ៉ាងម៉េច គេបញ្ជូនឯកសារម៉ៅឲ្យពូចម្លងតាម ឬក៏អ្នកទោសហ្នឹង ម៉ៅដល់កន្លែងពូ ឲ្យពូសួរគេ ពូសរសេរដាក់ក្នុងបញ្ជីហ្នឹង ឬក៏ឯកសារគេម៉ៅ?

ឆ៖ អត់មានឯកសារម៉ៅទេ, ដឹងតែអ្នកទោសគេម៉ៅ យើងដឹងតែកត់តាមកំរូដែលគេធ្វើឲ្យហ្នឹង អា កំរូប្រវត្តិរូប ខ្ញុំសួរតែតាមអាកំរូគេធ្វើឲ្យហ្នឹង ។

សុជា: ដូចជាអ្នកទោសដែលម៉ោងដល់កន្លែងពូហ្គីន ពូសួរអ្នកទោសថាឈ្មោះអី អាយុប៉ុន្មាន អីក៏ធ្វើការ នៅកន្លែងណា មានឪពុកម្តាយឈ្មោះអី ម៉ោងពីអង្គភាពណា ពូសួរផ្ទាល់ទៅអ្នកទោសហ្គីនហ្គីន?

ឆី: បាទ! សួរហើយ ខ្ញុំយកដាក់តែប៉ុណ្ណឹងទេ ។

សុជា: កាលហ្គីនពេលដែលពួកតំបញ្ជី ពូសួរនាំហ្គីន ពូនៅចាំថាធ្លាប់សួរធ្លាប់អីពីណាខ្លះទេ? សួរអ្នក ទោសដែលពូត្រូវកត់ឈ្មោះដែលចូលក្នុងបញ្ជីណា តើមានអ្នកណាដែលពូនៅចាំថា លក្ខណៈ ពិសេសអីដូចជា ជនជាតិ អ្នកធំអីណាពូ ពូនៅចាំដែរអត់?

ឆី: បើនិយាយពីរឿងអ្នកធំវិញយើងអត់មានបានទៅកត់ទេ អាណិតខាងសួរចម្លើយគេយកម៉ោង យកចូលក្នុងបន្ទប់ហើយ ។

សុជា: ចុះអ្នកធំយើងកត់បញ្ជីឈ្មោះគេកត់ធ្វើម៉េចទៅ?

ឆី: កត់រហូតគេឲ្យឈ្មោះម៉ោង ប៉ុន្មាននាក់ អត់ឲ្យដឹងយើងម៉ោងណាទេ ដឹងតែប៉ុណ្ណឹង ។

សុជា: អញ្ជឹងដូចអ្នកធំអី ពូមិនដែលបានជួបសួរនាំអីទេ?

ឆី: អត់ទេ ។

សុជា: អាណិតយើងគ្រាន់តែគេឲ្យបញ្ជីម៉ោងវិញ?

ឆី: ហ្គីនហើយគេឲ្យបញ្ជីម៉ោងវិញ ។

សុជា: ចុះចំពោះដូចជាអ្នកខាងទាហានខាងអី ដូចខាងកងទ័ព កាលជំនាន់ហ្គីនមានវ៉ែនៅព្រំដែនខាង រៀតណាមអី, កាលហ្គីនមានចាប់បានទាហានរៀតណាមដាក់ចូលក្នុងកុកទូលស្មែនទេកាលហ្គីន? ពូមានដូចជាបានជួប បានឃើញ ហើយបានកត់ឈ្មោះដែរអត់?

ឆី: អាណិតមិនដឹងជាបានកត់ មិនបានកត់ខ្លះ ជួនណាខ្លះដែលវាមិនចាំបាច់ច្រើនឲ្យបញ្ជីម៉ោង យើងគ្រាន់តែចូលបញ្ជីឲ្យគ្រប់ចំនួនរបស់គេ ។

សុជា: ចុះកាលហ្គីនពូមានបានឃើញផ្ទាល់ភ្នែក ដែលគេចាប់ទាហានរៀតណាមដែលគេវ៉ែបានហើយ ហើយគេចាប់បាន ហើយគេយកម៉ោងចូលក្នុងកុកទូលស្មែនពូមានដែលបានឃើញផ្ទាល់ដែរអត់?

ឆី: អត់បានផ្ទាល់ទេអាណិត ច្រើនតែពួកចាប់នៅកំពង់សោម កំពង់អី ពួករៀតណាមដែលឆ្លងដែន ឆ្លងអី ។

សុជា: អាណិតចាប់បាន?

ឆី: អាណិតច្រើនមន្ទីរយកម៉ោង ។

សុជា: ពួកឆ្លងដែនហ្គីន ពួកហ្គីនជាទាហាន ឬក៏ជាប្រជាជន?

ឆី: ប្រជាជនឆ្លងដែនទៅថៃ ។

សុជា: ឆ្លងដែនពីស្រុកយួនទៅថៃ?

ឆ: ទៅថៃ ទៅប្រទេសទីបី ។

សុជា: ដល់ពេលចាប់បានគេយកម៉ោងដាក់កុកទូលស្វែងដែរ?

ឆ: បាទ!

សុជា: កាលហ្នឹងច្រើនដែរអត់ពូបើតាមពូប៉ា?

ឆ: មិនច្បាស់ដែរ ទាល់តែមើលបញ្ជី ខ្ញុំវារភ្លេចអស់ហើយ វាច្រើនពេកមិនដឹងអ្នកណាជាអ្នកណា ។

សុជា: មានស្រីមានប្រុស មានចាស់មានក្មេងអីចឹងក៏ម៉េច?

ឆ: បាទ! មានស្រីមានប្រុស មានចាស់មានក្មេង ។

សុជា: ដូចជាកាលហ្នឹងអ្នកទោសរៀតណាមអញ្ជឹងចូលម៉ោងដល់កន្លែងពូលរទ្ធិពូសួរនាំ កត់ឈ្មោះក្នុងបញ្ជីដែរអីក៏ម៉េច?

ឆ: គ្រាន់សួរឈ្មោះគេតែប៉ុណ្ណឹង ហើយរឿងនេះយើងស្តាប់អត់បាន បើដឹងតែចំនួន ។

សុជា: ចុះឈ្មោះដូចជាក្នុងហ្នឹងខ្ញុំធ្លាប់មើលបញ្ជីក្នុងទូលស្វែងហ្នឹងដែរ ឧបមាថាឈ្មោះឆៀន វ៉ាន់សៀន អីចឹង មានអាយុប៉ុន្មាន ម៉ោងភូមិណា មានគ្នាទីស្តី ចាប់ថ្ងៃណា ចាប់នៅកន្លែងណា ខ្ញុំធ្លាប់មើលឃើញអញ្ជឹងដែរ?

ឆ: អាណិតតែឲ្យបញ្ជីម៉ោង ។

សុជា: ចុះកាលហ្នឹងពូដឹងថា មានអ្នកប្រែ មានអ្នកចេះរៀតណាម ចេះយួនអីដើម្បីសួរចម្លើយដើម្បីអីនេះហ្នឹងមានអ្នកសួរអញ្ជឹងមែនទេនៅទូលស្វែង?

ឆ: អាណិតបែបមានតាមមើល ព្រោះអ្នកសួរកាលនេះ គេប្រគល់ទៅខាងខុចហ្នឹង ព្រោះអ្នកសួរវាច្រើនដែរណា តែនេះគេរើសអ្នកសួរខាងរៀតណាមហើយ ។

សុជា: ពូមានស្គាល់ឈ្មោះអ្នកសួរខាងរៀតណាមហ្នឹងដែរអត់?

ឆ: អត់, មិនសូវដឹងទេ ច្រើនណាស់ ។

សុជា: អ្នកទោសខាងរៀតណាមអីហ្នឹងណា ពូមានចាំឈ្មោះពីណាម្នាក់អីដែរអត់?

ឆ: អត់ចាំច្បាស់ទេ មិនដឹងជាខុចហ្នឹងឲ្យចាន់ ឲ្យប៉ុន គេចាត់តាំងកម្លាំងគេណាឲ្យសួរខ្ញុំអត់បានដឹងច្បាស់ទេ ។

សុជា: ប៉ុនកាលហ្នឹងពូអត់ដឹងថាអ្នកណាចេះរៀតណាមនៅក្នុងហ្នឹងសម្រាប់សួរចម្លើយទេ ឬក៏ពីណា ដូចប៉ុន អីគាត់ចេះរៀតណាមគាត់សួរខ្លួនឯង ឬក៏មានអ្នកផ្សេងទៀត?

ឆ: មិនដឹងច្បាស់ ព្រោះអាការធារហ្នឹងខ្ញុំអត់ចាប់អារម្មណ៍ ព្រោះអាការធារវាខុសពីការធារឯង វាក៏ត្រឡប់ប្រយ័ត្នបំផុតតែពីរឿងការធារឯង ចង់ពីណាធ្វើអីធ្វើទៅ ខ្ញុំមិនឃើញ ។

សុជា: ពូដែលឃើញគេសួរចម្លើយអ្នកទោសទេ?

ឆ៖ សួរចម្លើយអ្នកទោស អាណិតក្រៅទេ យើងអត់មានសិទ្ធិចូលទេ ។

សុជា: ចុះពូដូចជា អ្នកទោសរៀនណាមហ្នឹង ពេលដែលចូលទៅហ្នឹងគេកត់បញ្ជីចូល ពេលដែលយកទៅកម្ទេចយើងកត់ចេញហ្នឹងគេឲ្យបញ្ជីម៉ៅវិញ ឬក៏អ្នកទោសយកចេញម៉ៅយើងកត់ពេលដែលយកទៅកម្ទេចហ្នឹង?

ឆ៖ គេឲ្យបញ្ជីវិញដដែល ព្រោះកម្ទេចក៏ដោយ ចូលក៏ដោយ សំខាន់កម្ទេចគេសុទ្ធមានឈ្មោះគេពីណោះហើយ ។

សុជា: អញ្ជឹងគេឲ្យបញ្ជីម៉ៅយើងចម្លងតាម?

ឆ៖ ចម្លងតាម ។

សុជា: អ្នកទោសដែលខានរៀនណាមដែលគេយកម៉ៅដក់កុកទូលស្មែងអីហ្នឹង បើតាមពូចាំប្រហែលរយៈប៉ុន្មានទៅបានគេយកទៅកម្ទេច?

ឆ៖ អាណិតអត់ទៀត ស្រេចតែលើការងារអ្នកសួរចម្លើយគេធ្វើការ ខ្ញុំអត់ដឹង ។

សុជា: ប៉ុន្តែដូចជា ពូនៅចាំអញ្ជឹង ពូធ្វើការនៅកន្លែងកត់បញ្ជី នៅមាត់ទ្វារឬក៏នៅកន្លែងណា?

ឆ៖ នៅមាត់ទ្វារចេញចូល ។

សុជា: ដូចជាពូចាំណាម៉ៅ អ្នកទោសរៀនណាមហ្នឹងពេលចូលទៅឆ្លងកាត់តាមទ្វារហ្នឹង ពេលដែលគេយកទៅកម្ទេចគេក៏យកឆ្លងកាត់តាមទ្វារហ្នឹងដែរ?

ឆ៖ បាទ!

សុជា: កាលហ្នឹងពូមានចាំថា គេចូលទៅហើយគេយកទៅវិញហ្នឹង ដូចថារយៈពេលប៉ុន្មានដែរ?

ឆ៖ អានេះវាអត់ទៀត បើនិយាយទៅវាអត់ដឹងច្បាស់ ព្រោះយើងវាអត់សូវចាប់អារម្មណ៍ យើងគិតតែពីរឿងធ្វើបញ្ជីហ្នឹងថាថ្ងៃណាដែលគេសម្រេចពីណោះម៉ៅយើងធ្វើអាណិតទៅ យើងអត់បានចាប់អារម្មណ៍ថា អ្នកហ្នឹងទើបតែចូលហើយ បីបួនថ្ងៃគេយកទៅចេញយើងអត់ចាប់អារម្មណ៍អញ្ជឹង ព្រោះមនុស្សច្រើនណាស់ក្តាប់អត់ដឹងទេ បើអូនឯងធ្វើហ្នឹងបានវង្វែងហ្នឹង ។

សុជា: ពូនៅកន្លែងអង្គភាពពូហ្នឹង ខ្លាចរហាណាអ្នកដែលចាត់ទុកថាអ្នកចេះដឹង បញ្ជាវិន័យ ដូចអ្នកដែលមានចំណេះវិជ្ជាខ្ពស់ដូចពូអីរៀនដល់បាក់អង់ហៅ អីក៏បាក់ខូប?

ឆ៖ ទេ, ទើបតែប្រលងបាក់អង់ទេ ។

សុជា: ចុះគេនៅក្នុងអង្គភាពអីហ្នឹង គេមានចាត់ការសួរនាំ ឬក៏ស្រាវជ្រាវរកអ្នកណាដែលចេះជាងគេ គេដកដោយចាត់ទុកថា សមាសភាពមិនល្អអីទេ នៅក្នុងអង្គភាពហ្នឹង?

ឆ៖ អាណិតគ្រាន់ដូចជា បើនិយាយ ក្នុងប្រវត្តិរូបសម័យហ្នឹង ក្នុងសម័យបដិវត្តហ្នឹង បើយើងរៀនចេះដឹងគេដាក់វណ្ណៈអនុធនសិស្សហើយ ។

សុជា: ចុះពូជាកំអញ្ជឹងដែរ?

ឆ: បាទ ។

សុជា: តែគេមានធ្វើអីទេ គេមានចំរាញ់វណ្ណៈហ្នឹងទេ?

ឆ: ចំរាញ់ប៉ះច្រើនដែរ ប៉ុន្តែខ្លះគេទុកឲ្យបម្រើការងារគេទៀតទុកទៅ ។

សុជា: មិនទាន់មានអ្នកជំនួសបាន?

ឆ: ហ្នឹងហើយ ។

សុជា: តែបើសិនជាមានអ្នកជំនួសដៃជំនួសជើងបានប្រហែលជាគេដកដែរអីក៏ម៉េច?

ឆ: ខ្ញុំដឹងតែប្រសិនបើជំនួសដៃជំនួសជើងបានទៅបាត់ទៀតហើយ ។

សុជា: ចុះអ្នកផ្សេងពីពូដែលជាអ្នកចេះដឹងរៀនបានជ្រៅជ្រះ សរសេរ ស្តាប់បារាំងអី កាលហ្នឹងយើង
អាចសរសេរបារាំងហើយបារាំងអី យើងសរសេរបានបន្តិចបន្តួចអីចឹង បើមានអ្នកផ្សេងអី
ទៀតក្រៅពីពូដែលត្រូវគេចាប់ដោយសាររឿងរៀនរៀងសូត្រអញ្ជឹង?

ឆ: កាលហ្នឹងនៅក្នុងអ្នកធ្វើការហ្នឹងវាអត់សូវមានអ្នកចេះប៉ុន្មានទេ ព្រោះសុទ្ធតែម៉ៅទីទាំងអស់
ហ្នឹង ហើយទ័ពរើសម៉ៅបម្រើការងារហ្នឹង ហើយខ្ញុំចូលនេះដោយសារគេឃើញខ្ញុំចេះសរសេរ
អក្សរ ហើយខ្ញុំអ្នកធ្វើបញ្ជីនៅវរសេនាភូមិកាលសង្គ្រាមដង ហើយនេះគេឃើញខ្ញុំធ្វើបញ្ជីដង
ហើយខ្ញុំកាលមុននៅជាមួយ ហ៊ុយ ស្រែ គាត់បញ្ជាការវរសេនាភូមិ ដល់ពេលគេរៀបជា
អង្គការអញ្ជឹងទៅ កាលមុនមុនហៅស-២១ទេ វាបស់សេនាធិការ ។

សុជា: កាលមុននៅកន្លែងដំរីដេងនោះ?

ឆ: នៅកន្លែងដំរីដេង ។

សុជា: នៅកន្លែងក្រោយពេទ្យមុន្នីវង្សហៅ?

ឆ: បាទ!

សុជា: ចុះអាណិតធ្វើពីហ្នឹងម៉ៅឆ្នាំណា?

ឆ: ចូល៧/៦ ជាងហើយ ។

សុជា: មូលហេតុអីបានរើពីណោះ?

ឆ: មិនដឹងយ៉ាងម៉េច ក្រែងខាងលើគេចាត់តាំង ។

សុជា: រើម៉ៅទាំងអស់ហ្នឹង ខាងណោះដែលមានហើយ?

ឆ: បាទ!

សុជា: កាលហ្នឹងនៅណោះខុច អត់មានគូនាទីទេកាលនៅម្តុំក្រោយពេទ្យមុន្នីវង្សនៅដំរីដេងហ្នឹងណា?

ឆ: កាលហ្នឹងដូចអត់ឃើញ ដូចម៉ៅម៉ៅភ្នែកហើយតាមមើល វាចាំមិនច្បាស់ ។

សុជា: តើដឹងថាខ្ញុំបង្កើនចេញពីខាងណាម៉ែ ពីអង្គភាព, កងពលណា?

ឆ: មិនច្បាស់សោះ ព្រោះអាណិតខ្ញុំនិយាយត្រង់ បានត្រឹមតាណាតនេះយើងលែងចង់ដឹងហើយ ធំណាស់ ថ្នាក់កងពល ហើយចុះនិយាយត្រឹមតាណាតគាត់ចង់ខ្លាចខ្ញុំទៀតហើយ ដូច្នោះគេធំ មែនទែនហើយ ។

សុជា: តាណាតខ្លាចខ្ញុំ?

ឆ: បង្កើនហើយក៏ខ្លាចខ្ញុំដែរ គាត់ថ្នាក់កងពលមិនធម្មតាទេ ហើយខ្លាចខ្ញុំ ខ្ញុំគ្រាន់តែឃើញអត្តចរិក ដែលនេះអីទេណា ហើយហ្នឹងនេះខ្លាចតាណាតជាងអីទៀត ព្រោះអ្នកកងពល អ្នកវរសេនាតូច វាក្មេងទីវាខុសគ្នាឆ្ងាយណាស់ ព្រោះគេអ្នកកងពលគេមានសិទ្ធិដកគេមានសិទ្ធិអីទាំងម៉ាចបំ ហើយ ទំរាំតែតាណាតចង់ខ្លាចខ្ញុំទៀតហើយ មិនដឹងយើង មួយថ្ងៃៗបុណ្យកុំឲ្យតែតាហ្នឹង ខ្ញុំនិយាយ ត្រង់កុំឲ្យតែពួកសួរគាត់ហៅទេ ចេះតែខំធ្វើៗទៅ ខ្លាចតែហៅមានការអីទេ ។

សុជា: ចុះតូចខ្ញុំ អីដែលឃើញខ្ញុំបង្កើនទាក់ទងជាមួយមេដឹកនាំធំៗ ផ្សេងទៀតទេ?

ឆ: ការងារនេះខ្ពស់ណាស់ ខ្ញុំអត់ដឹងទេ ។

សុជា: ប្តីមានដែលឃើញអ្នកដឹកនាំធំៗ បង្កើនដែលម៉ែ ដូចខ្សែវ៉ា សំដន, អៀង សារី, ប៉ុល ពត, សុន សេនអី នួន ជា អីមានដែលម៉ែ?

ឆ: អត់ទេ កន្លែងកុកអត់មាន ។

សុជា: អាណិតបើថាទៅ ការសហការណ៍គ្នាគ្រែលោកបែងចែកអំណាច ដូចថាខ្ញុំបង្កើនពេលដែលចាប់ ម៉ែគ្រប់គ្រងមើលអ្នកទោសអ្នកអីបង្កើនទៅ ប្តីក៏ពួកបង្កើនម៉ែទេសុនៈកិច្ច ប្តីក៏មើលការខុសត្រូវ ដល់ក្នុងកុក?

ឆ: ដល់ក្នុងកុកអត់មានទេ ។

សុជា: ហើយអាការទាក់ទងសំបុត្រស្នាមគ្នាទៅវិញទៅមក?

ឆ: មានតែគេណោះ ព្រោះខ្ញុំមែនដូរនៅបង្កើនទេណា នៅដូរដំបូន្មីវង្សណា ។

សុជា: ចុះតូចដែលឃើញអ្នកធំអស់បង្កើនទៅដូចខ្ញុំទេ? ប្តីខ្ញុំអីទៅទាក់ទងពួកបង្កើននៅកន្លែងណា?

ឆ: ខ្ញុំមិនដឹងទេ ការងារគេធំៗ ខ្ញុំមិនហ៊ានទេ ។

សុជា: ចុះតូចគិតថា ពូនិយាយមុនដំបូងថា អ្នកដែលធ្វើខុសនៅក្នុងកុកទូលស្មែនបង្កើនខ្ញុំមានសិទ្ធិចាប់ ចុះ តូចគិតថា ការចាប់អ្នកទោសពីក្រៅម៉ែមានការជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងខ្ញុំដែរឬយ៉ាងម៉េច ទទាហរណ៍ថា សួរចម្លើយអញ្ចោះ ទទាហរណ៍ថាខ្ញុំចាប់អៀនដែលប្រធានកងពល១០ នៅទន្លេណាពូ ចាប់អៀន ម៉ែ អៀនបង្កើនឆ្លើយដាក់ថាអ្នកណាមួយនៅក្រោមបញ្ជារបស់អៀនបង្កើន ទទាហរណ៍ឈ្មោះ ដន អីចឹងណា អញ្ជើញពេលដែលខ្ញុំចម្លើយអៀននេះទៅបានន័យថាចេញឈ្មោះដនមួយទៀត

ហើយដែលជាមុខសញ្ញានៃការចាប់ហ្នឹង អញ្ជឹងខូចហ្នឹងមានសិទ្ធិបញ្ជាក់ការពាររបស់ខ្លួនទៅចាប់
ដនហ្នឹងម៉ៅតែម្តងឬក៏ខូចហ្នឹងគ្រាន់តែមានសិទ្ធិបញ្ជូនឈ្មោះទៅឲ្យថ្នាក់មជ្ឈឹមលើនេះសម្រេចចាប់
ដនទៀត?

ឆ: អា នេះខ្ញុំដឹងវាមិនច្បាស់ទេ ប៉ុន្តែបើតាមគោលការណ៍ខូចគាត់ក៏អត់មានសិទ្ធិទៅចាប់អញ្ជឹងដែរ
ទាល់តែមាន អា នេះតាមការស្នូនរបស់ខ្ញុំទេណា វាមិនមែនទៅចាប់រំលងអញ្ជឹងបានទេ ទាល់
តែទៅខាងលើហើយ ។

សុ: តែបើនៅក្នុងកុកទូលស្វែងហ្នឹងខូចមានសិទ្ធិទាំងអស់?

ឆ: បើនៅក្នុងកុកទូលស្វែងហ្នឹងបើតាមខ្ញុំសន្និដ្ឋានខូចមានសិទ្ធិ តែទោះមានសិទ្ធិក៏ត្រូវរាយការណ៍ទៅ
លើដែរ បើមានសិទ្ធិហើយសម្រេចចាប់បានទេ ។

សុ: តែចាប់ហើយបានរាយការណ៍! ឬក៏រាយការណ៍ហើយបានចាប់ បើតាមពូសន្និដ្ឋាន?

ឆ: បើខ្ញុំសន្និដ្ឋានទាល់តែរាយការណ៍មុន ធ្វើអីទាល់តែរាយការណ៍មុន ។

សុ: រាយការណ៍ការមុនបានមានសិទ្ធិចាប់?

ឆ: បាទ!

សុ: ឥឡូវខ្ញុំចាហរណ៍ថាចាប់ មិត្តភក្តិរបស់ពូម្នាក់ធ្វើឲ្យអ្នកទោសរួច ឬក៏សម្លាប់ខ្លួន អញ្ជឹងកំហុស
មិនចាំបាច់រាយការណ៍ទៅថ្នាក់មជ្ឈឹមទេហើ ខូចហ្នឹងមានសិទ្ធិចាប់អ្នកហ្នឹងហ្នឹង?

ឆ: អា នេះខ្ញុំដឹងវាអត់ច្បាស់ទេ ប៉ុន្តែការងារធ្វើអីទាល់តែរាយការណ៍ទៅលើសិនបានធ្វើចេញរួច ។

សុ: ព្រោះជួនកាលការងារខ្លះវាបន្តនៃដែរយើងអ្នកនៅក្នុងអង្គភាពហ្នឹង ប្រធានអង្គភាពហ្នឹងសម្រេច
ហើយ បានសុំរាយការណ៍ជូនទៅថ្នាក់លើវិញ?

ឆ: អា នេះខ្ញុំដឹងអត់ច្បាស់ដែរ ។

សុ: ចុះពូនៅក្នុងអង្គភាពរបស់ពូថាឥឡូវត្រូវតែធ្វើដីវិទស្សន៍ ខ្ញុំចាហរណ៍ថាការធ្វើដីវិទស្សន៍ហ្នឹងគេ
ត្រូវតែប្រាប់ថាអ្នកដែលមានជាប់គេញជាកា-ហ្សូ-បេ, ជាសេ.អ៊ី.អា គេត្រូវតែចាប់ដែរ
គេមានប្រាប់អញ្ជឹងទេ អីក៏អត់ទេ?

ឆ: យើងធ្វើដីវិទស្សន៍កន្លងម៉ៅច្រើនតែធ្វើពីការងារគុណសម្បត្តិ គុណវិបត្តិដែលយើងធ្វើហ្នឹងប៉ុណ្ណឹង
អា រឿងប៉ះពាល់ទៅលើរឿងថា អាណិតវាដូចអត់ដែល ។

សុ: ចុះមានរឿងគោលនយោបាយនៅក្នុងអង្គភាពរបស់ពូហ្នឹងមានគោលនយោបាយ ឲ្យចំរាញ់ ឲ្យ
តាមដានស្រាវជ្រាវរកភ្នាក់ងារកា-ហ្សូ-បេ, ជាសេ.អ៊ី.អា ភ្នាក់ងារយួន ឬក៏អ្នកដែលធ្លាប់
ជាអនុធនសិស្ស ជាក្រុមគ្រឿងជាអី នៅក្នុងអង្គភាពរបស់ពូហ្នឹងទេ?

ឆ៖ គេមិនសូវឲ្យតាមដានអញ្ចឹងទេ ព្រោះអារនេះការងារគេឲ្យធ្វើយ៉ាងម៉េចម្នាក់ៗ ឲ្យខំការងាររៀន
ខ្លះ ។

សុជាតា: មិនសូវបានន័យថាមាន ឬក៏អត់មាន?

ឆ៖ តាមខ្ញុំសន្និដ្ឋានអាណិតខ្លួនខ្ញុំ តែបើគេក្រែងអង្គភាពក្នុងក្រុមក្នុងអីគេ គេមានគោលការណ៍គេម៉េច
អីខ្ញុំអត់ដឹងទេ ព្រោះខ្ញុំវាទៅដាច់ដោយឡែកពីគេ មែននៅក្នុងអង្គការណា ។

សុជាតា: ចុះពួកគេដឹងអ្នកដែលត្រូវគេចាប់ដាក់ទូលស្មែនទាំងអស់ត្រូវគេយកទៅសម្លាប់មែនឬក៏មិនមែន?

ឆ៖ អាណិតគេយកទៅសម្លាប់មែនហ្នឹង ។

សុជាតា: សម្លាប់នៅណាពូ?

ឆ៖ ស្រេចតែទៅលើកងការពារ នៅបឹងជើងឯងអី ស្រេចតែគេយកចេញទៅក្រៅអាណិត ។

សុជាតា: ចុះនៅក្នុងហ្នឹង?

ឆ៖ ក្នុងហ្នឹងយើងក៏មិនអាចដឹងដែរ អាណិតស៊ីសងទៅលើប្រធានកងការពារគេចាត់ចែង ។

សុជាតា: ចុះពួកមានហេតុផលអីបានពូហ៊ានអះអាងថាអ្នកទោសទាំងអស់ហ្នឹងត្រូវគេយកទៅសម្លាប់?

ឆ៖ ព្រោះគេចារម៉ៅថាកម្ទេច បើកម្ទេចបានន័យថាសម្លាប់ហើយ អារនេះចារលើក្រដាសដាក់អញ្ចឹង
ហើយ ។

សុជាតា: អ្នកទោសដែលយកចេញពីហ្នឹងហើយ ដាក់ថាកម្ទេចហ្នឹង?

ឆ៖ កម្ទេចហើយ ត្រូវតែស្លាប់ហើយ ព្រោះមែនគេចារថាឲ្យដកចេញ ឲ្យទៅរៀនសូត្រទៅអីណា
អត់ដឹងហ្នឹង តែគេចារដាក់សរសេរម៉ៅថាកម្ទេច ។

សុជាតា: គេចារ, គេហ្នឹងណាគេ?

ឆ៖ ចារហ្នឹងមានតែខូចហ្នឹង, ចារម៉ៅហ្នឹងអ្នកទទួលម៉ៅ ។

សុជាតា: អញ្ចឹងអ្នកដាក់ចំណាហ្នឹងគឺខូចហ្នឹងហើយអ្នកដាក់ម៉ៅ ចុះបញ្ជីហ្នឹងយកម៉ៅកន្លែងពូ អាបញ្ជីដែល
គេដាក់ថាកម្ទេចអីហ្នឹងឲ្យម៉ៅកន្លែងពូ?

ឆ៖ យកម៉ៅដើម្បីលុបក្នុងបញ្ជី ហើយនិងយកចេញតាមបន្ទប់ ព្រោះវាទៅបន្ទប់ផ្សេងៗក្នុងទាំងអស់
ឲ្យដឹង ។

សុជាតា: ចុះមានអ្នកទោសណាមួយដែលត្រូវដោះលែងទៅវិញទេ? តាមពូអ្នកកាន់បញ្ជី?

ឆ៖ ដូចអត់មានទេ ។

សុជាតា: អត់ហ្នឹង?

ឆ៖ អត់ហ្នឹងហ្នឹង ។

សុជាតា: ហើយអ្នកដែលចូលម៉ៅហ្នឹង យូរបំផុត សួរចម្លើយប៉ុន្មានដងបានគេយកទៅកម្ទេច?

ឆ៖ អាណិតវាមិនទៀងវាស៊ីសធុលើគោលការណ៍របស់គេណោះ ជួនកាលក៏វាយូរ អាខ្លះក៏វាឆាប់ទៅ អាណិតវាមិនទៀង ។

សុជា៖ តូចអត់មានអ្នកទោសដោះលែង ប៉ុន្តែអាចមានគេបញ្ជូនយកទៅកន្លែងផ្សេងៗ ដែរតើ ឬក៏អត់ មានចេញពីកន្លែង?

ឆ៖ ដូចអត់ឃើញដាក់ថាដោះលែងអីណា ។

សុជា៖ ចុះកាលជំនាន់ហ្នឹងដូចជាអ្នកទោសដែលគេចាប់ម៉ោកនៃឆ្នាំស្នែងហើយគេត្រូវបញ្ជូនទៅខាង ព្រៃសវិញ ពួកមានដែលមានទេ?

ឆ៖ អត់មានទេ បើគេបម្រុងបញ្ជូនទៅព្រៃសគេបញ្ជូនទៅព្រៃសហើយ គេអត់មានបញ្ជូនម៉ៅហ្នឹងទេ ព្រោះតែម៉ៅហ្នឹងគេសុខតែចាប់ចងមុខហើយ អាណិតវាក្នុងលក្ខណៈផ្សេងហើយ បើគេបញ្ជូន ទៅព្រៃសជួនកាលគេទៅដាក់ឲ្យព្រៃសនោះវិញហើយ គេមានអង្គភាពគេបញ្ជូនទៅណោះហ្នឹង ។

សុជា៖ ខ្ញុំធ្លាប់ជួបណា គេជាប់នៅព្រៃស គេនិយាយថា មុននឹងម៉ោកនៃឆ្នាំស្នែងហ្នឹងគេត្រូវបានគេចង មុខ ហើយគេនាំម៉ៅឆ្នាំស្នែង បន្ទាប់ពីសួរមើលបានរយៈពេលបីថ្ងៃបានគេបញ្ជូន គេបិទមុខ ចងបានគេបញ្ជូនទៅព្រៃសវិញ តើក្នុងករណីហ្នឹងពួកមានដែលជួបប្រទះធ្លាប់ដែលដឹងដែរអត់?

ឆ៖ អត់ដែលដឹង ប៉ុន្តែវាអញ្ចេះ ច្រើនតែកាលមុនអត់មានការសម្រាប់កាលនៅនេះ នៅយើងនេះ ដាំដេង ជាប់កុកហ្នឹងមែន តែយកទៅឲ្យព្រៃស អស់ហ្នឹងយកទៅព្រៃសហើយ នេះទើបតែ ក្រោយម៉ៅមិនដឹងយ៉ាងម៉េចចេញពីហ្នឹងសម្រាប់ ។

សុជា៖ តែចេញពីហ្នឹងយកទៅសម្រាប់ហ្នឹង?

ឆ៖ បាទ! កាលមុនមានដោះលែងទៅព្រៃស កាលមុនអត់មានការសម្រាប់ទេ គ្រាន់តែម៉ៅអប់រំ តែ ជំនាន់មុនវានៅសេនាធិការ ។

សុជា៖ ចុះអាកុកហ្នឹង អាកុកម៉ៅដល់ស-២១, អាណិតកុករបស់អីគេ?

ឆ៖ អាណិតស-២១ មិនដឹងជារបស់ អាណិតមិនដឹងជារបស់សេនាធិការដែរខ្ញុំមិនបានដឹងច្បាស់ តែខ្ញុំដឹងថាដូចជាអង្គភាពស-២១ខ្ញុំសរសេរថា របស់សេនាធិការរហូត ហើយអ្នកទោសចាប់ក៏ ដាក់ក្នុងក្រឡានរបស់សេនាធិការដែរ ។

សុជា៖ កាលនៅស-២១?

ឆ៖ ឈ្មោះបញ្ជីឈ្មោះអ្នកចាប់ ហើយបើចង់រកស-២១រកអត់ឃើញទេ អ្នកទោសស-២១រកអត់ ឃើញទេ តែបើកក្នុងបញ្ជីសេនាធិការបានរកឃើញ ។

សុជា៖ ចុះពីណាអ្នកសរសេរកាន់បញ្ជីស-២១ ដាក់អក្សរស-២១?

ឆ៖ ស-២១ ប៉ុន្តែនៅក្នុងរបស់សេនាធិការក្រឡេងធំសេនាធិការ ប៉ុន្តែយើងសរសេរយុទ្ធជន ស-២១, ស-៧១ សុទ្ធនៅក្នុងសេនាធិការទាំងអស់ ។

សុជា៖ តែពួកខ្ញុំដឹងម្យ៉ាងទៀត ប៉ុន្តែអ្នកដែលគេចាប់ អាណិតប្រហែលជាក្រោយម៉ៅហើយពេលដែល ចាប់ដើមមានយកមនុស្សទៅធ្វើការនៅព្រលានយន្តហោះកំពង់ឆ្នាំងណា មានគេម៉ាចំនួនដែលខ្ញុំ ធ្លាប់សម្ភាសជួបទៅគេថា គេចាប់ពីកងពលផ្សេងៗម៉ៅ យកម៉ៅដាក់នៅទួលស្នែងតែមែនដាក់ នៅក្នុងកុកធំហ្នឹងទេ គេដាក់នៅតាមដុះលែងក្រៅអញ្ចេះ តែពួកគាត់ថាគាត់មិនបានចូលទៅក្នុង កុកទួលស្នែងហ្នឹងទេ ដូចថាគេយកម៉ៅអញ្ចឹងគេគ្រាន់តែយំនៅតាមដុះលែងផ្សេងៗទៀត នៅជុំ វិញទួលស្នែងហ្នឹងណា ហើយក្រោយម៉ៅគេដោះលែងទូទៅធ្វើការនៅកំពង់ឆ្នាំងអីវិញទៅ, ពូ មានដែលឃើញទេ?

ឆ៖ អាណិតមែនការងារខ្ញុំ ខ្ញុំអត់ដឹង អាទេស៊ីស្ទលើខ្ទប់ នៅលើហ្នឹងហើយ អាទេស៊ីស្ទលើខ្ទប់ ដឹងនោះ ជួនកាលការងារដែលគេបញ្ជូនម៉ៅគេត្រូវដោះលែងគេយកទៅអញ្ចឹងហើយ តែម៉ៅក្នុង កុក បើតាមខ្ញុំដឹងគឺកម្រណាស់ ។

សុជា៖ ព្រោះមានអ្នកម៉ាចំនួនដែលខ្ញុំទៅសួរគេអះអាងថា គេចូលកុកទួលស្នែងហ្នឹងដែរ ហើយជួនកាល អ្នកខ្លះដូចថា នៅព្រៃស មានរូបថតនៅទួលស្នែងហ្នឹង អាណិតមូលហេតុអីពូ? ដូចថាគេថតរូប អីមានគេថតនៅទួលស្នែងហ្នឹងណា ប៉ុន្តែការពិតគាត់ជាប់កុកនៅព្រៃស ពូមានដឹងមូលហេតុអី ដែរទេ?

ឆ៖ អត់ ។

សុជា៖ ពូធ្វើការនៅទួលស្នែងហ្នឹងមានដែលរៀននយោបាយរៀនអីទេ?

ឆ៖ រៀននយោបាយ រៀនដែរម៉ាឆ្នាំរៀនម្តង ។

សុជា៖ ពិណាកេម៉ៅបង្រៀន?

ឆ៖ ខ្ទប់ ។

សុជា៖ ចុះមានសុន សេន, នួន ជា អីម៉ៅទេ?

ឆ៖ កាលហ្នឹងពួកសុន សេនម៉ៅម្តង ។

សុជា៖ ពូបានរៀនជាមួយទេ?

ឆ៖ កាលហ្នឹងគេហៅទៅរៀនទាំងអស់ ដូចបានរៀនមួយថ្ងៃហ្នឹងកាលហ្នឹង រៀនកន្លែង ។

សុជា៖ រៀននៅម៉ូណា?

ឆ៖ កន្លែងសាលារៀន គេបង្កើតសាលារៀនហ្នឹង ។

សុជា៖ នៅជិតទួលស្នែងហ្នឹងហៅ?

ឆ: បាទ!

សុជា: ថ្នាក់ត្រីមណាបានអាចទៅចូលរៀនទូលស្នែងបាន?

ឆ: រៀនទាំងអស់គ្នាហួន ទាំងយុទ្ធជនទាំងអី ក្រាន់តែដូរវេណគ្នាណា អ្នកយាមព្រឹកអញ្ជឹងទៅរៀន ទៅ តែរៀនដូចថាម៉ាថ្ងៃ.....

Cassette N. 2

សុជា: រឿងខូចរៀនដូចថាខាងទ្រង់បដិវត្តទ្រង់អីណា អាណិតថ្នាក់ត្រីមណាបានអាចមើលបាន? ពូដែល ឃើញទេអាសៀវភៅហ្នឹង? ពូដែលដឹងទេ?

ឆ: អត់ដែលដឹងទេព្រោះការងារកាលហ្នឹងរឿងរៀនសូត្រអីអត់សូវប៉ុន្មានទេកាលហ្នឹង ។

សុជា: ចុះពូធ្លាប់អានទស្សនាវដ្តីអីដែរកាលជំនាន់ហ្នឹង?

ឆ: មិនសូវជាបានមើលដែរ ។

សុជា: មិនសូវបានមើល ប៉ុន្តែពូធ្លាប់មើលដែរ? អញ្ជឹងមានន័យថាធ្លាប់មើលដែរ?

ឆ: វាអត់ចាប់អារម្មណ៍នឹងមើលផងហ្នឹង ។

សុជា: អត់ចាប់អារម្មណ៍ទេ?

ឆ: បាទ!

សុជា: ពូដូចថាអាកន្លែងពូធ្វើការ អាកន្លែងពូចុះបញ្ជីអីហ្នឹងពូនៅអង្គុយនៅចាំចុះបញ្ជីហ្នឹងរហូតដូចថា ពី ព្រឹកដល់ថ្ងៃ ពីល្ងាចដល់យប់ ពីយប់ដល់ម៉ោងប៉ុន្មានអី ពូអង្គុយនៅហ្នឹងរហូតអីក៏យ៉ាងម៉េច?

ឆ: ខ្ញុំដេកនៅហ្នឹងហ្នឹង គេឲ្យដាក់ក្រែដេកនៅកន្លែងប្រចាំការ ។

សុជា: ដេកនៅកន្លែងមាត់ទ្វារហ្នឹងហ្នឹង?

ឆ: កន្លែងគេនៅមុខបន្ទប់មួយ ។

សុជា: ដូចថាពេលដែលធ្វើការប្រចាំការហ្នឹងរហូតហ្នឹងហ្នឹង អត់មានពេលសម្រាក ពេលឈប់ទៅធ្វើនៅ កន្លែងនេះប៉ុន្មានម៉ោង ធ្វើនៅនោះប៉ុន្មានម៉ោង, អត់ទេ?

ឆ: អត់ទេ ព្រោះតែអ្នកទោសម៉ោងវាអត់ទៀង អ្នកបញ្ជូនម៉ោងវាអត់ទៀង ជួនកាលយប់ ជួនណា ម៉ោងមួយយប់ ជួនណាជិតភ្លឺ បើគេមិនឲ្យនៅអញ្ជឹងបានណាគេសរសេរទៅ មានតែខ្ញុំអ្នកសរ សេរហ្នឹង ។

សុជា: មើលទៅពូដូចខុសពីកងការពារអី គេមានម៉ោងសម្រាក?

ឆ: គេនេះ គេដូរវេណ ។

សុជា: ចុះពូមានតែម្នាក់ឯង?

ឆ: មានតែម្នាក់ឯង ។

សុជា: ចុះក្មេងឈ្មោះឡាំនោះចេះសរសេរដែរ?

ឆ: សរសេរវាអត់សូវត្រង់ជ្រុង វាគ្រាន់តែទំនប់បម្រើការងារជួយគ្នា ពេលទៅយកឈ្មោះយកអី វាទៅដើរតាមបន្ទប់តាមអីហ្នឹងណា ។

សុជា: ហើយពូអង្គុយចាំសរសេរទៅយើងចេះសរសេរ?

ឆ: ហ្នឹងហើយ ។

សុជា: តែដល់ពេល ពូនិយាយមិញអ្នកទោសយកម៉ោងបំបែកអីចឹង ត្រូវទៅទទួល ត្រូវចុះឈ្មោះ?

ឆ: អត់ទេគេយកម៉ោងដល់កន្លែងខ្ញុំដេកហ្នឹងហ្នឹង កន្លែងហ្នឹងមានកន្លែងសរសេរ ។

សុជា: អាកន្លែងពូសរសេរហ្នឹងមានកន្លែងសំរាប់រូបសំព័ន្ធក្នុង?

ឆ: ហ្នឹងហើយសំរាប់រូបសំព័ន្ធក្នុង ។

សុជា: តែម៉ែតេដាស់ហើយណា?

ឆ: តែម៉ែតេដាស់ហើយ ហើយបើយើងនេះ គ្រាន់តែបាយហើយគេបញ្ជូនម៉ែតេម្នាម្នា ។

សុជា: អត់មានថាយកអ្នកទោសម៉ែតេដាស់អី ចាំព្រលឹមឡើងចាំសរសេរអី តេអត់?

ឆ: អត់ទេ, តែម៉ែថ្លើរម៉ែសរសេរថ្លើរហ្នឹង ។

សុជា: ពូដែលម៉ែលេងដូងដែរ?

ឆ: គ្រាន់តែចេញក្រៅរបងគេមិនឲ្យចេញដង រកទៅលេងដូង ។

សុជា: សុំតេម៉ែដែរ?

ឆ: អត់ទេ មិនដែលសុំ ។

សុជា: ពូខ្ញុំឃើញប្រវត្តិរូបខ្លះតេវីអង្គុលីលេខណា ចុះពូវីដែរអីក៏អី?

ឆ: បញ្ជីខ្លះវីអង្គុលីលេខហ្នឹង កាលហ្នឹងខ្ញុំខ្លួនសរសេរវីលេងទៅ ខ្លះវីអង្គុលី ។

សុជា: ពូចេះវីដែរ?

ឆ: វីមួយៗ ។

សុជា: ពូនិយាយរួមទៅក្នុងអ្នកទោសម្នាក់តាំងពីពេលចូលម៉ែរហូតដល់ពេលចេញទៅគេយកទៅសម្លាប់ ហ្នឹង ពូធ្វើបញ្ជីប៉ុន្មានដង? ហើយធ្វើនៅពេលណាខ្លះទៅពូ?

ឆ: ចូលម៉ែធ្វើមួយសារ ចេញទៅវិញ បញ្ជីតែចូលម៉ែយើងធ្វើហើយ សរុបប្រចាំថ្ងៃទូទៅ ក្នុង មួយថ្ងៃចូលប៉ុន្មាននាក់ ព្រឹកព្រលឹមឡើងយើងយកទៅឲ្យមន្ទីរខាងសួរចម្លើយ ព្រោះមន្ទីរខាង សួរចម្លើយមន្ទីរនោះធំណាស់ មន្ទីរនោះមានបុគ្គលិកគេអ្នកវីអង្គុលីលេខគេច្រើនណាស់ ប៉ុន្តែ ដល់នេះក្រោយម៉ែចាប់ប្រធានស្ថាននៅហ្នឹងមួយទៅ ។

សុជា: ឈ្មោះអីគេ?

ឆ: ម៉ែន អ្នកសរសេរដូចខ្ញុំអញ្ជឹងដែរចាប់ទៅ កាលមុនខ្ញុំរាយការណ៍ទៅតាមរយៈហ្វីស៊ីញ៉េទៅឲ្យ មន្ទីរហ្នឹង អត់បានដូចខ្ញុំទេ ដល់ក្រោយម៉ែនគេចាប់មន្ទីរហ្នឹងគេឲ្យទៅហ្នឹងទៅ ។

សុជា: ចុះក្រោយពេលគេចាប់ម៉ែនហ្នឹងមានណាទៅជំនួសម៉ែន?

ឆ: អត់មាន, ដូចអត់មាន មន្ទីរហ្នឹងវាមានអ្នកវ៉ែអង្គលីលេខ អត់មានណាទៅជំនួសដឹង ដូចថាខ្ញុំ គេក្តាប់ផ្ទាល់ហ្នឹង ។

សុជា: ពួកស្តាល់គេអ្នកវ៉ែអង្គលីលេខហ្នឹងទេ?

ឆ: អង្គលីលេខហ្នឹងក្រោយម៉ែនដូចខ្លះចាប់ខ្លះនៅខ្លះអី មានច្រើនណាស់ ព្រោះថាអ្នកថតក៏នៅក្នុង មន្ទីរសួរចម្លើយហ្នឹងដែរ ។

សុជា: អ្នកថតរូប?

ឆ: ជាងថតជាងអី ។

សុជា: បើយកអ្នកទោសម៉ែនដំបូង, យកម៉ែនសួរចម្លើយសិន ឬក៏យកម៉ែនចូលកុកសិន?

ឆ: យកម៉ែនចូលកុកទាំងអស់អត់ទាន់សួរទេ ។

សុជា: ទាល់តែបានបញ្ជីពីកន្លែងពូទៅ?

ឆ: អត់ទេ បញ្ជីគេណោះមានហើយ គេចុះឈ្មោះម៉ែនគ្រាន់តែគេអ្នកសួរគេយកឈ្មោះពីណោះម៉ែន ទេ ម៉ែនគ្រាន់តែយកឈ្មោះម៉ែនយើងពិនិត្យត្រូវទុកបន្ទប់ណាៗឲ្យគេដឹង ។

សុជា: បានន័យថា ពេលដែលពូចុះបញ្ជីឈ្មោះរួច អ្នកទោសហ្នឹងនៅកន្លែងណា ឈ្មោះអី ធ្វើការងារអី បច្ចុប្បន្នជាប់នៅកន្លែងណាៗអញ្ជឹង ពូយកឈ្មោះហ្នឹងឆ្លងទៅហ្នឹង ឲ្យហ្វីស៊ីញ៉េរួចបានពូយកបញ្ជី ហ្នឹងទៅកន្លែងសួរចម្លើយ?

ឆ: បាទ! យកទៅកន្លែងសួរចម្លើយ កន្លែងមន្ទីរគេណោះមួយទៀត ។

សុជា: ចាន់ចុងក្រោយម៉ែនមានគេចាប់ទេ?

ឆ: អត់ដឹងទេ ។

សុជា: តែនៅរហូតដល់៧/៧ ហើ?

ឆ: បាទ!

សុជា: ដូចថាពេលអ្នកទោសចូលម៉ែនអញ្ជឹងពូត្រូវធ្វើបញ្ជីហើយពូត្រូវរៀបគេដាក់ទៅបន្ទប់ណាៗអីចឹង តើការបញ្ជូនទៅបន្ទប់ហ្នឹងមានបែងចែកជាប្រភេទ ឧបមាថាអ្នកទោសប្រភេទនេះត្រូវចូលបន្ទប់ ផ្សេងៗគ្នា ឬក៏បន្ទប់លក្ខណៈតែមួយពូ?

ឆ៖ បន្ទប់វាមានបន្ទប់តូចៗ អញ្ចឹង បើបន្ទប់ណាទំនេរៗ ចេះតែរុញចូលទៅ ហើយយើងនេះទៅស្រង់ ទៅតាមបន្ទប់ហ្នឹងម៉ែ ស៊ីសធានគេចាត់ចែងតើ ។

សុជាតា: ចុះអាបន្ទប់ពិសេសៗ សម្រាប់ថ្នាក់កងពល វា:អី?

ឆ៖ អាណឹង្ហិ គេយកទៅកន្លែងផ្សេងណា ។

សុជាតា: ពួកអ្នកកាន់បញ្ជីហ្នឹងដែរ?

ឆ៖ អាណឹង្ហិ យើងអ្នកកាន់បញ្ជីដែរ ប៉ុន្តែកាលនេះគេឲ្យឈ្មោះម៉ែអញ្ចេះហើយយើងអត់មានបានទៅ សួរទេ ។

សុជាតា: គេឲ្យឈ្មោះម៉ែយើងទៅចម្លងតាមគេម៉ែ?

ឆ៖ ចម្លងតាមគេម៉ែ ។

សុជាតា: ប៉ុន្តែបើឈ្មោះយុទ្ធជនធម្មតាយើងសួរគេសរសេរដាក់?

ឆ៖ ហ្នឹងហើយសួរឈ្មោះសួរអី ។

សុជាតា: ពូនិយាយថាការរៀបចំបន្ទប់ គេរៀបម៉ែឲ្យពូស្រេចប្តីមួយក៏ពូចាត់ចែង?

ឆ៖ អត់ទេ កងការពារតែគេម៉ែដល់ តែខ្ញុំសរសេរស្រេចហើយគេបញ្ជូលក្នុងបន្ទប់ហើយ ហើយ បានខ្ញុំដើរស្រង់តាមបន្ទប់វិញ ព្រោះខ្ញុំគ្មានកម្លាំងណាទៅយកអ្នកទោសទៅដាក់បន្ទប់អីអត់មាន ទេ គ្រាន់តែធ្វើនេះហើយអញ្ចឹងទៅ ខ្ញុំសរសេរហើយអញ្ចឹងទៅ កងការពារយកទៅ នាំម៉ែក៏ កងការពារនាំម៉ែទាំងអស់ នាំពីក្រៅម៉ែ ហើយបានខ្ញុំសរសេរហើយបានគេបញ្ជូលក្នុងបន្ទប់ ហើយបានខ្ញុំដើរសួរម៉ែថ្មីបន្ទប់ណាៗ ខ្លះគេប្រាប់ ។

សុជាតា: ពូទៅសួរខាងណាវិញ?

ឆ៖ សួរអ្នកយាមហ្នឹងដឹងហើយ ព្រោះអ្នកយាមប្រចាំការនៅហ្នឹងគេដឹងហើយ ។

សុជាតា: ពូម្នាក់ទៀតដែលឈ្មោះឡាំហ្នឹង ខុសមាថា កាលគេម៉ែនៅជាមួយពូ ពូបង្រៀនហ្នឹង កាលហ្នឹង ពូដូចថា ពូចង់បង្រៀនឲ្យម្នាក់ហ្នឹងចេះដែរ ប្តីក៏ពូមានគំនិតមួយថា អត់ចង់បង្រៀនឲ្យម្នាក់ហ្នឹង ចេះ ខ្លាចក្រែងគេចេះទៅគេយ៉ាងម៉េចទៀត?

ឆ៖ អត់មានរឿងបង្រៀនទេ គេម៉ែហ្នឹង គេជួយយើងគេធ្វើអីធ្វើទៅ យើងមានឈ្មោះយើងប្រាប់ ឲ្យគេធ្វើទៅ សរសេរប្រវត្តិរូបសរសេរអីតាមហ្នឹងទៅ ។

សុជាតា: ចុះកាលហ្នឹងពូគិតម៉េចនៅពេលដែលគេឲ្យមនុស្សម្នាក់ហ្នឹងម៉ែជួយពូ?

ឆ៖ ខ្ញុំនៅហ្នឹងនិយាយត្រង់មួយថ្ងៃៗខ្ញុំចេះតែបារម្ភ ព្រោះវាសេនាតូចខ្ញុំមើលក្នុងកងពល១២ឃើញ អ្នកស្គាល់ៗគ្នាកាលសង្រ្គាមណា ហើយខ្ញុំអារម្មណ៍ចេះតែនឹកឃើញភ័យៗ ។

សុជាតា: ដូចថាវាសេនាតូចដែលពូនៅជាមួយគ្នាហ្នឹងគេត្រូវម៉េច គេចាប់?

ឆ៖ គេចាប់ ។

សុជា៖ ពូជីនីតិមូលហេតុដែលគេចាប់ហ្នឹងដែរអត់?

ឆ៖ អត់ដឹង ព្រោះយើងអត់មានសិទ្ធិសួរ ។

សុជា៖ តែពូជីនីតិមូលហេតុអី?

ឆ៖ ព្រោះតែចាប់ហ្នឹង ចាប់ហ្នឹងវិសេនាធំ ជាប់ដោយម៉ៅវិសេនាតូចទៅ ដោយម៉ៅអនុសេនាធំ ទៀតទៅ រឿងរ៉ាវពិតយើងមិនអាចដឹង ហើយបើយើងហ៊ានជីកសួរអ្នកទោសអីណាស្រេចចិត្ត ទៀតនោះរឿងរ៉ាវធំហើយ ។

សុជា៖ ចុះអ្នកទោសបរទេសផ្សេងៗទៀត ខាងស្បែកសអីនោះ ពេលចូលម៉ៅឆ្លងកាត់ខាងពូជីនីតិ យ៉ាងម៉េច?

ឆ៖ អត់ទេ ម្នាក់ពីរនាក់អញ្ចឹងគេមិនសូវឲ្យយើងដឹងទេ គេគ្រាន់តែឲ្យឈ្មោះទេ គេទៅកេយកទៅ កន្លែងកុកគេហ្នឹងហើយ ។

សុជា៖ ប៉ុន្តែដែលឃើញអ្នកទោសអីពួកស្បែកសអីចូលម៉ៅទេ?

ឆ៖ ចុះអាណិតតែមានឈ្មោះម៉ៅដឹងថាមានពួកស្បែកសអីចូលម៉ៅហើយ ។

សុជា៖ មានតែឈ្មោះ ប៉ុន្តែដែលបានឃើញផ្ទាល់ភ្នែកថាអ្នកទោសហ្នឹងបានចូលម៉ៅអីចឹង?

ឆ៖ វាអត់ចូលម៉ៅកន្លែងខ្ញុំទេ ចូលម៉ៅចូលទៅកន្លែងកុកហ្នឹងហ្នឹង មនុស្សសំខាន់កេយកចូលកន្លែង កុក អត់ដែលយកចូលម៉ៅកន្លែងខ្ញុំសរសេរទេ ។

សុជា៖ ប៉ុន្តែកន្លែងពួកនៅកន្លែងមាត់ទ្វារកុកហ្នឹងអីយ៉ាងម៉េច?

ឆ៖ មាត់ទ្វារកុក ប៉ុន្តែកន្លែងហ្នឹងវាប៉ាន់អញ្ចេះ អាបន្តប់ហ្នឹងវាមិនប៉ាន់ ប៉ាន់ហ្នឹងអាកន្លែងបន្តប់ក្នុង នេះហ្នឹង យើងមានបានទៅមើលនេះណា ហើយវាមិនសូវបានជាតិគុកចេញចូលអីណា ណាកេ យកម៉ោណា ខ្ញុំគិតតែពីការឆរយើងនិយាយឲ្យខ្លីទៅ ។

សុជា៖ ពួកក្នុងមួយថ្ងៃអ្នកទោសចូលក្នុងជាមធ្យមប្រហែលជាបុន្នាននាក់ដែរ?

ឆ៖ អត់ដឹងពិតប្រាកដទេ, អត់ចាំទេ ទាល់តែយើងមើលក្នុងបញ្ជីរហូត ព្រោះបញ្ជីនៅទាំងអស់ មើលដឹងស្ថិតិហើយ ។

សុជា៖ ហើយខុសមាត់អ្នកទោសដែលចូលម៉ៅហ្នឹងភាគច្រើនគេចាប់ម៉ៅម្នាក់ៗ ឯង ឬក៏ម៉ៅទាំងគ្រួសារ អី?

ឆ៖ ប៉ុន្តែវាមិនបានដឹង ព្រោះគេបញ្ជូនម៉ៅហ្នឹង អ្នកទោសមានគ្រប់ផ្នែកទាំងអស់ វាមានអ្នកខ្លះ ម៉ៅពីកងពលនេះ អ្នកខ្លះម៉ៅពីតំបន់នេះខ្លះតំបន់នោះ គេមានចូលកន្លែងគេណាមួយហើយ បានយើងទៅយក ។

សុជា: ពូជ្ជូឱ្យឃើញក្នុងរូបថត មានអ្នកទោសខ្លះមានកូនមានអី ពេលដែលចាប់យកម៉ោងហ្នឹងមានកូន
យកម៉ោងនេះហ្នឹង ឬក៏កូនហ្នឹងទន្ទេអីក្នុងកុកហ្នឹង? ឱ្យឃើញរូបថតខ្លះមានកូន ។

ឆ: កូនពីណោះម៉ោង ។

សុជា: ចុះដល់ពេលគេយកម្តាយទៅ, ដល់ពេលយើងចុះបញ្ជីចុះទាំងកូនហ្នឹងដែរ ឬក៏ចុះតែម្តាយ?

ឆ: ចុះតែម្តាយ ។

សុជា: ចុះពេលដែលយកម្តាយទៅដាក់កុក?

ឆ: កូនហ្នឹងនៅជាមួយម្តាយ ។

សុជា: ចុះពេលយកម្តាយហ្នឹងទៅកម្ទេច?

ឆ: កូនហ្នឹងយកទៅជាមួយគ្នាហ្នឹង ។

សុជា: ហើយរឿងចុះបញ្ជីអត់មានចុះទេកូន?

ឆ: អត់ទេកូន ។

សុជា: គេអត់មានថា បើយកម្តាយទៅហើយកូនហ្នឹងយកម៉ោងដាក់កន្លែងកុមារកន្លែងអីកេ គេអត់មាន
ទេហៅ! នៅកុកទូលស្រែងហ្នឹង?

ឆ: អត់ ។

សុជា: មានច្រើនករណីទេអ្នកដែលគេចាប់ម៉ោងមានកូនដឹងត កូនអីម៉ោងមហ្នឹង?

ឆ: មានដែរ តែវាតិចតួចទេ ។

សុជា: អរគុណពូច្រើនដែលរំខានពូលើកទីពីរ

ចប់